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Miasto nie rezygnuje  
z ,,Parkuj i Jedź"

Hurtownia Art. Przemysłowych 
znajdująca się  

na ulicy Kusocińskiego 5 
(na terenie Spółdzielni Ogrodniczej) 

tel. 46 862-24-23

 Oferuje:

Art. bhp odzież 
ochronną zimową, 

buty robocze 
ocieplane, emulsje, 

farby samochodowe, 
kosmetyki i chemię 
samochodową, pro-

mocyjne ceny  
i fachowe porady. 

Przyjdź i Sprawdź
Zapraszamy

ZS-41

 Q Tak wyglądają okolice dworca PKP. Błoto, setki samochodów zaparkowanych gdzie popadnie, bez szans na przej-
ście dla pieszych. Dlatego burmistrz Piotr Osiecki nie rezygnuje z pomysłu budowy parkingu w systemie „Park 
and Ride”. Ratusz ma już oferty na wykonanie dokumentacji technicznej. Są trochę droższe niż zakładano,  
o dodatkowe pieniądze władze zamierzają poprosić radę miejską.

REKLAMA Już głosujemy
W ubiegłym tygodniu 

zakończyliśmy przyjmo-
wanie nominacji do tytu-
łu ,,Sochaczewianin Roku 
2012". W sobotę urna zo-
stała komisyjnie zaplom-
bowana. W tym wydaniu 
po raz pierwszy zamiesz-
czamy kupon. Należy go 
wyciąć z gazety, wypełnić i 
dostarczyć do redakcji.

To od Państwa zale-
ży, kto zostanie posiada-
czem prestiżowego tytułu. 
Wśród uczestników plebi-
scytu, jak co roku, rozlosu-
jemy atrakcyjne nagrody.

więcej str. 12

więcej str. 2
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AGNIESZKA WARDĘCKA
Absolwentka wydziału bio-

logii i nauk o ziemi Uniwersy-
tetu Mikołaja Kopernika w To-
runiu. Uczy biologii w Zespole 
Szkół Ogólnokształcących im. 
F. Chopina. Robi to ze znakomi-
tym skutkiem, bo niemal wszy-
scy jej uczniowie dostają się na 
wymarzone kierunki studiów. 
Okupione jest to jednak ich i jej 
ciężką pracą.

Prywatnie mężatka i mama 
17-letniej córki. W wolnym wa-
kacyjnym czasie uwielbia wy-
prawy na Mazury. Jak twierdzi, 
jeziora i lasy uspokajają i odstre-
sowują  po całorocznym szkol-
nym harmidrze. (bus)

ROBERT PETERA
W policji pracuje od grud-

nia 2006 roku, zaś od 2011 pełni 
funkcję dzielnicowego w Bory-
szewie w stopniu starszego sier-
żanta. Jego zaangażowanie w 
służbę sprawiło, że otrzymał ty-
tuł „Najpopularniejszego Dziel-
nicowego Roku 2012”. 

Prywatnie Robert Petera jest 
żonaty i ma dwóch synów - Do-
minika i Kubę - przedszkola-
ka i ucznia szkoły podstawowej. 
Jego pasją są konie. Sam posiada 
kuca i chciałby kiedyś mieć swo-
ją stadninę. Na razie z chęcią jeź-
dzi na pokazy do stadniny koni 
w Łącku. (bus)

Co to był za bal... Uczniowskie talenty
W poniedziałek 14 

stycznia dzieci z Miejskie-
go Przedszkola nr 3 bawi-
ły się na tradycyjnym balu 
karnawałowym. Zabawę 
poprowadził niezawodny 
wodzirej Piotr Milczarek. 

Na parkiecie tańczyły 
m. in. księżniczki, wróż-
ki, spidermani, piraci, ry-
cerze, skrzaty, pszczółki 
i wiele innych bajkowych 
postaci. Atmosfera karna-
wału udzieliła się też do-
rosłym. W przebraniach 
wystąpiły nauczycielki, a 
także niektórzy rodzice. 
(ap)

Dzieci z Miejskiego Przed-
szkola nr 3 brały udział w Wiel-
kim Koncercie Uczniowskich Ta-
lentów zorganizowanym przez  
Gimnazjum nr 2  w Sochaczewie 
z okazji XXI Finału Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej Pomocy. 

Dzieci zaprezentowały się 
w piosenkach o tematyce zimo-
wej.  Były dumne, że mogły brać 
udział w tak ważnej imprezie, ro-
zumiejąc jednocześnie, dla kogo 
zbierano w tym roku pieniądze. 
Udział przedszkolaków w szkol-
nych uroczystościach jest do-
wodem zespołowej pracy przed-
szkola i Gimnazjum nr 2. Trwa 
ona od 4 lat. 

O parkingu przy sta-
cji PKP mówi się od kil-
ku lat. Realnych kształtów 
pomysł nabrał w ubie-
głym roku. Kosztami po 
połowie podzielić miało 
się miasto i województwo. 
Wartość inwestycji szaco-
wano na około milion zło-
tych. Budowa miała ruszyć 
na przełomie wiosny i lata 
2013. Parking zaplanowa-
no przy ulicy Sienkiewi-
cza (nieopodal tzw. wieży 
ciśnień). Niestety jesienią 
2012, wicemarszałek wo-
jewództwa mazowieckie-
go Krzysztof Strzałkowski 
poinformował burmistrza 
Sochaczewa, że: „Zarząd 
Województwa Mazowiec-
kiego postanowił zawiesić 
realizację programu „Par-
kuj i Jedź”. Decyzja podyk-
towana była trudną sytu-
acją finansową, w jakiej 
znalazło się województwo 
mazowieckie. Marszałek 
jednocześnie zaznaczył, że 
gdy tylko sytuacja się po-
prawi, realizacja budowy 
parkingów zostanie pod-
jęta.

- Zarząd nie podjął de-
cyzji o rezygnacji z projek-
tu, ale o jego odłożeniu w 
czasie. W przyszłym roku 
Mazowsze może zapłacić 
nawet 660 milionów złotych 
„janosikowego”. Po jego za-
płaceniu automatycznie, z 
najbogatszego, stajemy się 
najbiedniejszym wojewódz-
twem. Wszystko to spowo-
dowało konieczność cię-
cia wydatków o kilkanaście 
procent - mówi radny sej-

miku województwa Miro-
sław Adam Orliński. 

Korzystna oferta

W zaistniałej sytuacji 
burmistrz Osiecki nie za-
mierza jednak składać bro-
ni. Pierwszym krokiem do 
budowy parkingu będzie 
przygotowanie dokumen-
tacji projektowej. W ratu-
szu ogłoszono już zapytanie 
ofertowe w tej sprawie.

- Otrzymaliśmy trzy od-
powiedzi, a oferty były zbli-
żone cenowo. Najtańsza 
opiewała na ponad 60 tys. zł 
- powiedział nam kierownik 
inspektoratu ds. zamówień 
publicznych UM Radosław 
Kwiatkowski. - Po przepro-
wadzonym rozeznaniu ryn-
ku okazało się, że z naszego 
punktu widzenia oczekiwa-
nia finansowe oferentów są 
bardzo atrakcyjne. W po-
dobnych przypadkach fir-
my żądały za takie usługi o 
wiele więcej. 

W budżecie miasta na 
projekt „Park and Ride” za-
rezerwowanych jest jed-
nak tylko 50 tys. zł. Na naj-
bliższej sesji rady miasta 
przedłożona zostanie więc 
uchwała dotycząca zwięk-
szenia środków na ten cel o 
brakujące kilkanaście tysię-
cy złotych.

- Mamy nadzieję, że 
rada przychyli się do na-
szej propozycji - mówi wi-
ceburmistrz Stanisław Wa-
chowski, odpowiedzialny w 
ratuszu za inwestycje. - To, 
że będziemy posiadać do-
kumentację projektową, jest 

ważne z wielu względów. Po 
pierwsze pozwoli nam to 
dokładniej oszacować kosz-
ty przedsięwzięcia. Przede 
wszystkim jednak, kiedy 
województwo odwiesi pro-
gram, będziemy na dobrej 
pozycji startowej, gotowi do 
realizacji inwestycji. - Jeśli 
rada przychyli się do naszej 
prośby o zwiększenie fun-
duszy na ten cel, nie będzie-
my wdrażać dodatkowych 
procedur przetargowych, 
tylko podpiszemy umowę 
z firmą, która zaoferowa-
ła najniższa cenę na doku-
mentację parkingu - dodaje 
Wachowski.

Na „tak”

- Nikomu nie trzeba 
tłumaczyć, jak wygląda sy-
tuacja w okolicach dwor-
ca PKP. Podróżnym ciężko 
jest znaleźć miejsce par-

kingowe. Pojazdy pozosta-
wiane są na każdym, na-
wet najmniejszym skrawku 
wolnej powierzchni - mówi 
przewodniczący komisji 
gospodarki przestrzennej 
i inwestycji, a także zago-
rzały zwolennik rozwiązań 
„Park and Ride”, radny 
Edward Stasiak. - Jest to 
uciążliwe dla przechodzą-
cych tamtędy osób a tak-
że dla ludzi, którzy tam 
mieszkają. Zablokowane 
chodniki i wjazdy do bram 
są codziennością. Dlate-
go też sam poprę, a także 
będę przekonywał człon-
ków mojej komisji, do po-
zytywnego zaopiniowania 
uchwały.

Mocny argument

Zdaniem Mirosława 
Adama Orlińskiego, przy-
gotowanie projektu parkin-

gu może stać się milowym 
krokiem dla tej inwestycji. 

- Gotowy projekt to dla 
nas mocny argument. W 
rozmowach z marszałkiem 
będziemy mogli podeprzeć 
się faktem, że jesteśmy go-
towi przeprowadzić przed-
sięwzięcie, mamy dokumen-
tacje, a wiec naszą sprawę 
należy uznać za niecierpią-
cą zwłoki - powiedział nam. 
- Wtedy też możemy próbo-
wać sfinansować budowę z 
innych źródeł, niekoniecznie 
musimy stawiać wyłącznie 
na program „Park and Ride”. 
Wierzę, że nam się uda.

Agnieszka Poryszewska

Parkuj i jedź - trwają 
przygotowania do budowy

 ■ Burmistrz Piotr Osiecki nie rezygnuje z pomysłu budowy parkingu przy dworcu PKP w systemie „Park and Ride”. 
Ratusz ma już oferty na wykonanie dokumentacji technicznej. Są trochę droższe niż zakładano, o dodatkowe 
pieniądze władze miasta zamierzają poprosić radę miejską. 

Parkowanie przy dworcu nie należy do łatwych Burmistrz 
Piotr Osiecki

W czasie ostat- 
niej wizyty mar- 
szałka Adama 
Struzika w So- 
chaczewie w połowie 
stycznia, długo rozmawia-
liśmy na temat parkingu 
przy dworcu PKP. Po-
twierdziłem determinację 
władz miasta w tej sprawie, 
kolejny raz zadeklarowa-
łem finansowy udział w 
wysokości 50 proc. kosz-
tów. Mamy nawet pomysł, 
jak przyspieszyć budowę, 
nawet jeśli samorząd 
wojewódzki nie będzie 
miał w najbliższym czasie 
środków na rozpoczęcie 
tej inwestycji. Za wcześnie 
jednak mówić o szczegó-
łach. Mogę za to zapewnić 
wszystkich, którzy dojeż-
dżają do dworca - parking 
jest naszym priorytetem, 
o czym świadczą choćby 
prace nad dokumentacją. 
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REKLAMA

APEL

Rady Miejskiej w Sochaczewie
z dnia 25 stycznia 2013 roku w sprawie remontu powiatowej ulicy Staszica

Na podstawie § 30 ust. 2 pkt 4 Statutu Miasta Sochaczewa podjętego uchwałą  Nr XXIX/221/04 Rady Miejskiej  
w Sochaczewie z dnia 1 czerwca 2004 roku ( Dz.U. Województwa Mazowieckiego Nr 185 poz.4863 z 2004 roku 
z późniejszymi zmianami ) Rada Miejska przyjmuje następujący apel: 

§ 1
Rada Miejska w Sochaczewie zwraca się z apelem do starosty powiatu sochaczewskiego Tadeusza Korysia  
o jak najszybsze ogłoszenie przetargu na przebudowę będącej w zarządzie powiatu ulicy Staszica  
w Sochaczewie.
Samorząd miasta Sochaczew przeznaczył na tę inwestycję 1 124 948 zł. Powyższa kwota jest zarezerwowana 
w budżecie miasta na rok 2013. W roku 2012 z budżetu miasta Sochaczew sfinansowano dokumentację 
projektową przebudowy ul. Staszica za 85 tys. zł. 
Z kolei samorząd powiatu sochaczewskiego przeznaczył na tę inwestycję 449 980 złotych - i taką kwotę ma 
zapisaną w swoim budżecie na rok 2013. Nieotrzymanie przez powiat dofinansowania z Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych w żadnym razie nie powinno skutkować zaniechaniem tej oczekiwanej przez całą 
społeczność miasta i powiatu inwestycji. 
Przy ul. Staszica mieszczą się trzy szkoły, dwa przedszkola, siedziba Caritas, znajduje się siedziba powiatowej 
jednostki Państwowej Straży Pożarnej, mieszkają tysiące ludzi. Każdego dnia przemieszczają się nią dziesiątki 
tysięcy mieszkańców powiatu. W tej inwestycji nie chodzi tylko o poprawę komfortu poruszania się i zmianę 
wizerunku tej niezwykle zaniedbanej drogi, ale przede wszystkim zapewnienie elementarnego bezpieczeństwa 
zarówno dla pieszych, jak i zmotoryzowanych użytkowników ulicy Staszica. 
Na dziś oba samorządy dysponują kwotą 1 574 928 zł, co stanowi 70% kosztorysu inwestorskiego. Wobec 
kryzysu w branży budowlanej, ostrej walki konkurencyjnej firm wykonawczych, a co za tym idzie drastycznego 
spadku cen usług na tym rynku, jak najszybsze ogłoszenie przetargu na wykonanie prac założonych w projekcie 
przebudowy, daje ogromne szanse na uzyskanie dużo niższej od zakładanej w kosztorysie ceny i wykonanie 
inwestycji w ramach posiadanych przez nasze  samorządy środków. 
Każdy dzień zwłoki w ogłoszeniu przetargu może mieć wymierne, ujemne skutki finansowe, zmniejszające 
szanse powodzenia przebudowy ulicy Staszica w zakładanym na ten rok zakresie.

§ 2
Zobowiązuje się Przewodniczącą Rady Miejskiej w Sochaczewie do poinformowania w prasie miejskiej 
mieszkańców Sochaczewa o podjętym apelu na sesji w dniu 25 stycznia 2013 roku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Jolanta Gonta

ZS-181

* Od 1 lutego na pływalni 
„Orka” obowiązuje zupeł-
nie nowy system naliczania 

opłat. Zależą one teraz od 
liczby spędzonych na ba-

senie minut.

Ceny oscylują od 8 do 
25 groszy za 60 sekund. Są 
uzależnione np. od pory 
dnia, a także oczywiście od 
tego czy są to stawki ulgowe, 
czy też normalne. W dni ro-
bocze dorośli zapłacą 14 
groszy za 1 min, ci, którym 
przysługuje bilet ulgowy - 8 
groszy/min, podobnie dzie-
ci. Od 8 do 17 stawki kształ-
tować będą się następująco: 
20 groszy (bilet normalny), 
12 groszy (bilet ulgowy dla 
dorosłych i dzieci). Najdro-
żej jest od godz. 17 do 22. 
Wtedy trzeba zapłacić 23 
grosze (dorośli), 13 groszy 
(bilet ulgowy dla dorosłych) 
i 12 groszy (bilet ulgowy dla 
dzieci). W cenie wejścia jest 
za to skorzystanie z sauny. 

W soboty, niedziele i 
święta korzystając z basenu 
od godz. 7 do 9 zapłacimy: 
15 groszy za 1 min (bilet nor-
malny) oraz po 9 groszy za 
bilety ulgowe. Koszty między 
9 a 16 kształtują się na nastę-
pującym poziomie: 23 grosze 
za 1 min   (bilet normalny), 
13 groszy za 1 min  (bilet 
ulgowy - dorośli)  oraz 12 
groszy za 1 min  (bilet ulgo-
wy - dzieci). Po godz. 16 za-
płacimy: 25 groszy za 1 min 
(bilet normalny), 15 groszy 

za 1 min (bilet ulgowy doro-
śli), 13 groszy za 1 min (bilet 
ulgowy dzieci). W cenie każ-
dego zakupionego po godzi-
nie 9 biletu jest sauna. Bilety 
rodzinne przez cały tydzień 
to koszt 19 groszy za minutę 
dla osoby dorosłej oraz 9 gro-
szy dla dziecka.

W systemie godzinnym 
nadal rozliczane będą wej-
ścia grupowe. 6 zł od dziec-
ka zapłacimy w godzinach 
od 8 do 17, 7 złotych między 
17 a 22. (ap)

Basen na minuty

Oprócz lokalnych mediów 
na spotkanie zaproszono przed-
stawicieli samorządów - burmi-
strza Piotra Osieckiego i staro-
stę Tadeusza Korysia. Udział w 
odprawie wzięła także proku-
rator rejonowa Beata Sobieraj-
-Skonieczna oraz prokurator 
okręgowy Waldemar Ossowiec-
ki. Z ramienia policji, oprócz sil-
nej grupy oficerów sochaczew-
skiej komendy, gościem był z-ca 
komendanta mazowieckiego 
Janusz Stępniak. Zaproszenie 
przyjął również proboszcz Piotr 
Żądło, diecezjalny kapelan poli-
cji, który od kilku lat gości poli-
cjantów w Ostoi św. Dominika.

Statystyki i wyniki

Komendant Janusz Patury 
zaprosił obecnych do obejrzenia 
prezentacji z policyjnych działań 
w 2012 r. Przedstawił ją zastępca 
komendanta Marek Wójcik. W 
prezentacji znalazły się zarówno 
statystyki dotyczące przestępstw 
oraz wypadków na terenie po-
wiatu, jak i fotografie z akcji pro-
filaktycznych prowadzonych 
przez naszą komendę.

Najważniejszy wniosek pły-
nący z przedstawionego spra-
wozdania jest taki, że spada ilość 
przestępstw w siedmiu najbar-
dziej dokuczliwych dla miesz-
kańców kategoriach. Są to m.in. 
rozboje, kradzieże z włama-
niem, bójki i pobicia. Zmniejszy-
ła się także liczba nietrzeźwych 
kierowców oraz wypadków ze 

skutkiem śmiertelnym. W 2011 
r. takich zdarzeń było 20, w 2012 
o pięć mniej. 

Z policyjnych statystyk wy-
nika, że w ubiegłym roku doszło 
do 1940 przestępstw, a wykry-
walność wyniosła 51 proc. Naj-
lepiej wypada wykrywalność w 
zakresie rozbojów i przestępstw 
gospodarczych. W obu przy-
padkach powyżej 90 proc. Na-
dal słabo jest z wykrywalnością 
kradzieży samochodów i uszko-
dzenia mienia. To zaledwie 30 
proc. wszystkich zdarzeń.

Kierownictwo komendy 
dużą wagę przykłada do pro-
filaktyki i działań prewencyj-
nych. Podejmuje wiele akcji 
skierowanych do różnych grup 
mieszkańców. Wśród nich na 
uwagę zasługują spotkania z 
uczniami i przedszkolakami, 
debata o bezpieczeństwie, jaka 
odbyła się w listopadzie w sie-
dzibie starostwa czy wydanie 
wspólnie z urzędem miejskim 
kalendarza profilaktycznego 
z rysunkami gimnazjalistów 
szkół powiatowych.

Dodatkowe patrole 

Duże znaczenie dla socha-
czewskiej policji, co podkreślał 
komendant,  ma pomoc samo-
rządów. Największego wspar-
cia ( ponad 112 tys. zł) udzieliła 
w minionym roku gmina Te-
resin, która współfinansuje ko-
misariat policji na swoim tere-
nie. Niebagatelną kwotę 85 tys. 

na bezpieczeństwo w mieście 
przekazał ratusz. Znaczna część 
tych pieniędzy została przezna-
czona na dodatkowe patrole 
pełnione od kwietnia do grud-
nia 2012 r. 

Funkcjonariusze pełnią-
cy dodatkowe służby mie-
li za zadanie przede wszyst-
kim reagować na przestępstwa 
i wykroczenia o charakterze 
porządkowym: wybryki chu-
ligańskie, akty wandalizmu, 
spożywanie alkoholu w miej-
scach publicznych, nieobyczaj-
ne zachowania itp. Ponadto 
policjanci czynnie angażowali 
się w pomoc osobom bezdom-
nym i samotnym w okresie je-
sienno-zimowym, penetrowali 
miejsca trudno dostępne i nie-
oświetlone, parki, klatki scho-
dowe w blokach i piwnice. Pod-

czas służby funkcjonariusze 
zatrzymali 5 osób na gorącym 
uczynku, w trakcie popełnia-
nia przestępstwa, ujawnili 283 
wykroczenia porządkowe, za 
które nałożyli 106 mandatów 
karnych na kwotę 12.350 zł i 
sporządzili 19 wniosków o uka-
ranie do Sądu Rejonowego w 
Sochaczewie, ujawnili 478 wy-
kroczeń w ruchu drogowym, 
za które nałożyli 227 manda-
tów karnych na kwotę 42.800 
zł i sporządzili 16 wniosków o 
ukaranie, zatrzymali 28 dowo-
dów rejestracyjnych i 1 blankiet 
prawa jazdy, skontrolowali 646 
pojazdów, sprawdzili 189 tele-
fonów komórkowych, wylegi-
tymowali 1.676 osób, w tym 38 
nieletnich, przeprowadzili 294 
interwencje, w tym 18 domo-
wych, pouczyli 328 osób.

Kolejnym samorządem, 
który wsparł policję finansowo, 
była gmina Sochaczew (15 tys.) 
oraz Nowa Sucha (5 tys.). Nie 
padła natomiast informacja, 
ile środków własnych na bez-
pieczeństwo w powiecie prze-
znaczyło starostwo. Złożyliśmy 
takie zapytanie i czekamy na 
odpowiedź.

W ubiegłym roku policjan-
ci odbyli ponad 10 tys. służb na 
ulicach miasta i w powiecie. To 
one w dużej mierze przyczynia-
ją się do ograniczenia pospoli-
tych przestępstw i wzrostu bez-
pieczeństwa mieszkańców.

Życzenia i deklaracje
Sochaczewska komen-

da zatrudnia obecnie ponad 
160 funkcjonariuszy. 60 w 
wydziale prewencji, 45 kry-

minalnych, 19 w ruchu dro-
gowym i 37 w posterunkach 
policji. Jak mówił komen-
dant Wójcik, większość obec-
nej kadry to młode osoby, a 
znaczna ich część dojeżdża do 
pracy powyżej 50 km.

Goście wtorkowego spo-
tkania dziękowali funkcjo-
nariuszom za ich służbę i 
zgodnie twierdzili, że, bez 
względu na statystyki, ro-
śnie wśród mieszkańców 
poczucie bezpieczeństwa. 
Burmistrz Piotr Osiecki de-
klarował dalszą pomoc fi-
nansową i współpracę z so-
chaczewską komendą, także 
w kontekście budowy jej no-
wej siedziby.

- Nie będziemy oszczędzać 
na bezpieczeństwie mieszkań-
ców. Dane, jakie otrzymałem, 
wyraźnie pokazują, że przeka-
zane policji pieniądze zostały 
właściwie wykorzystane. Ak-
tualne są także nasze deklara-
cje dotyczące wsparcia budo-
wy nowej siedziby - powiedział 
burmistrz.

Z kolei zastępca komen-
danta mazowieckiego zwró-
cił uwagę na znaczną poprawę 
wyników w zakresie ruchu dro-
gowego. Zapewniał również, 
że komenda wojewódzka zro-
bi wszystko, aby w najbliższych 
latach sochaczewscy policjanci 
doczekali się godnych warun-
ków pracy.

Jolanta Sosnowska

Jest bezpieczniej
 ■ Publiczne sprawozdanie ze swojej działalności za 2012 r. złożyła w minionym tygodniu sochaczewska policja. Zwyczajem stał się udział 

mediów w tej rocznej odprawie.

W minionym roku miasto na poprawę bezpieczeństwa wydało 85 tys. zł

FO
T.

 A
R

C
H

IW
U

M

FO
T.

 J
O

LA
N

TA
 S

O
SN

O
W

SK
A



5 lutego 2013

nr 5 (1118) ziemiasochaczewska@gmail.com ZIEMIA SOCHACZEWSKAWIEŚCI Z RATUSZA4

Główne założenia projek-
tu opierają się na upowszech-
nieniu bezpłatnego dostępu 
do szerokopasmowego Inter-
netu na terenie Sochaczewa 
oraz budowie infrastruktu-
ry zapewniającej ten dostęp w 
latach 2013-2015. Po tym cza-
sie ratusz będzie utrzymywał 
projekt jeszcze przez pięć lat. 
Wszystko wskazuje na to, że 
całość kosztów, czyli wspo-
mniane na wstępie prawie 2,5 
mln złotych, będzie pocho-
dziło ze środków unijnych. 
W pierwotnej wersji miasto 
otrzymało dofinansowanie w 
wysokości 85 proc., ale poja-
wiła się możliwość 100 proc. 
finansowania. 

- Złożyliśmy już odpo-
wiedni wniosek i mamy wiel-
ką szansę na jego pozytywne 
rozpatrzenie - mówi Daniel 
Jarosz, kierownik referatu 
projektów społecznych w ra-
tuszu, który odpowiada za 
pozyskiwanie środków unij-
nych. 

- Chcemy kontynuować, a 
właściwie poszerzyć działania 
zapoczątkowane przez pro-
jekt „R@ck - Rodziny Cyfro-
wych Kompetencji”. Najważ-
niejszym efektem projektu 
będzie udostępnienie bezpłat-
nego Internetu dla 250 miesz-
kańców z terenu miasta na 
okres siedmiu lat. Będziemy 
mieli także pulę 50 zestawów 
komputerowych - dodaje wi-
ceburmistrz Marek Fergiński. 

„R@ck” i dużo więcej
Projekt „R@ck” spotkał 

się z olbrzymim zainteresowa-
niem ze strony sochaczewian. 
Jedną z osób, która otrzyma-
ła zestaw komputerowy wraz 
z dostępem do Internetu był 
Andrzej Felczak. O nabo-
rze dowiedział się z publika-
cji na łamach „Ziemi Socha-
czewskiej”. Kiedy okazało się, 
że spełnia kryteria programu, 

niezwłocznie złożył aplikację. 
W ten sposób po raz pierwszy 
zaczął korzystać z komputera. 
Teraz zachęca do skorzystania 
z nowego projektu. 

- W dzisiejszych czasach 
dostęp do Internetu, a tak-
że znajomość podstawowych 
programów to jedne z najważ-
niejszych umiejętności w ży-
ciu codziennym. W innym 
wypadku człowiek czuje się 
wyalienowany, nie nadąża za 
przepływem informacji - po-
wiedział nam. - Wcześniej nie 
miałem styczności z kompu-
terem, jednak dzięki szkoleniu 
jakie towarzyszyło projekto-
wi, nauczyłem się podstawo-
wych zadań. Pozostałe umie-
jętności nabyłem już sam, w 
trakcie użytkowania. 

Z jego udziałem w pro-
jekcie wiąże się też ciekawa 
historia. Dzięki jednemu z 
portali społecznościowych z 
panem Andrzejem nawiązali 
kontakt krewni z Brazylii.

- Otrzymałem wiado-
mość, że od jakiegoś czasu 
poszukują swoich polskich 
korzeni. Ich przodkowie wy-
emigrowali z kraju kilka po-
koleń wstecz. W dużej mierze 
dzięki Internetowi udało im 
się dotrzeć do naszych wspól-
nych pradziadków - mówi. 
- Opowiedzieli mi klika za-
pomnianych rodzinnych hi-
storii. Teraz wymieniamy 
wiadomości i zdjęcia. Ostat-
nio jedna z kuzynek przysła-
ła mi w formie elektronicz-

nej portrety członów rodziny 
swojego autorstwa. 

Niebawem rekrutacja

Być może z nowym pro-
jektem będą związane kolej-
ne takie historie. Co warto 
szczególnie podkreślić, jest 
tak skonstruowany, że sko-
rzystać z niego może bardzo 
szeroka grono sochaczewian. 
Grupę docelową będą stano-
wić osoby w trudnej sytuacji 
materialnej, niepełnospraw-
ni, a także dzieci i młodzież 
ucząca się, jeżeli pochodzi z 
rodzin w trudnej sytuacji fi-
nansowej i społecznej, upraw-
niającej do uzyskania stypen-
diów socjalnych oraz rodziny 
zastępcze. Prawdopodobnie 
grupa ta zostanie poszerzo-
na o osoby w wieku 50+ oraz 
dzieci i młodzież osiągające 
bardzo dobre wyniki w na-
uce. 

- Jest duża szansa, że ta-
kie rozszerzenie grupy be-
neficjentów projektu nastąpi 
- uważa Daniel Jarosz. - Tak-
że w tej sprawie złożyliśmy 
wniosek do Władzy Wdraża-
jącej Programy Europejskie. 
Liczymy na pozytywną opi-
nię.

Dwadzieścia pięć 
stacji nadawczych

W ramach projektu pla-
nowana jest budowa infra-
struktury sieci bezprzewo-
dowej. Uruchomione zo- 
staną 2 stacje bazowe i 25 sta-

cji nadawczych rozmieszczo-
nych w różnych punktach 
Sochaczewa. Po zakończeniu 
projektu Sochaczew w po-
rozumieniu z Instytucją Po-
średniczącą zadecyduje jak 
wykorzystać zbudowaną in-
frastrukturę. 

- W planach jest stwo-
rzenie centrum zarządzania 
siecią, a także serwis kom-
puterów. Wszystkie działa-
nia przeciwko e-wyklucze-
niu mają walor edukacyjny. 
Nasi beneficjenci nauczą się 
nie tylko poruszać w Inter-
necie, ale również obsługi-
wać podstawowe programy 
komputerowe - mówi Daniel 
Jarosz. 

Obecnie trwają prace 
nad stworzeniem regula-
minu rekrutacji do rusza-
jącego właśnie projektu. 
Wszystko powinno być ja-
sne na przełomie marca 
i kwietnia. Zaraz po tym 
rozpocznie się nabór, połą-
czony z szeroko zakrojoną 
akcją promocyjną. O tym 
jak przyłączyć się do pro-
jektu będziemy także infor-
mować na łamach „Ziemi 
Sochaczewskiej”. Projekt fi-
nansowany jest ze środków 
Unii Europejskiej, Europej-
skiego Funduszu Rozwo-
ju Regionalnego w ramach 
Programu Operacyjnego 
Innowacyjna Gospodarka 
2007 - 2013.

Agnieszka Poryszewska 

* Sochaczewski Urząd Miej-
ski rozpoczął właśnie nabór 
wniosków inwestycyjnych 
do ujęcia w przyszłorocz-

nym budżecie i Wieloletnim 
Planie Finansowym. Na 
składanie propozycji doty-

czących np. budowy kana-

lizacji deszczowej, utwar-

dzenia ulicy, przebudowy 

skrzyżowania, jest czas do 
końca kwietnia. 

Od roku obowiązują 
nowe zasady i tryb udzia-
łu mieszkańców w procesie 
ustalenia listy rankingowej 
inwestycji przewidzianych 
do ujęcia w budżecie na ko-
lejny rok i ściśle związanej 
z nim Wieloletniej Progno-
zie Finansowej. W ramach 
konsultacji społecznych swe 
propozycje mogą zgłaszać 
wszyscy - radni, komisje 
rady miejskiej, wspólnoty 
mieszkaniowe, spółdzielnie, 
stowarzyszenia oraz miesz-
kańcy indywidualnie, gdy 
dostrzegą w swej okolicy 
konkretne potrzeby. 

Wprowadzono zasadę 
corocznego udziału miesz-
kańców w procesie ustalenia 
listy rankingowej inwestycji 
przewidzianych do ujęcia w 
budżecie i WPF, a zajmie się 
tym powołana przez burmi-
strza komisja ds. konsultacji 
społecznych.

Oto kalendarz  
konsultacji:

 w terminie do 31 
stycznia - zawiadomienie 
o przystąpieniu do naboru 
wniosków inwestycyjnych 
w ramach konsultacji spo-
łecznych w procesie usta-
lenia listy rankingowej in-
westycji przewidzianych do 
ujęcia w uchwale budżeto-
wej i WPF

 do dnia 30 kwietnia 
- zgłaszanie wniosków in-
westycyjnych przez miesz-
kańców miasta Sochaczew 
na specjalnym formula-
rzu. Wnioski zgłaszane są 
przez mieszkańców, komi-
sje rady miejskiej, radnych, 
oraz inne uprawnione 
podmioty poprzez Biuro 
Obsługi Klienta. Jednost-

ki organizacyjne miasta 
bezpośrednio przyporząd-
kowane Regulaminem Or-
ganizacyjnym Miasta po-
szczególnym wydziałom 
merytorycznym składają 
wnioski po ich uprzednim 
uzgodnieniu z tymi wy-
działami. (Wykaz wnio-
sków zgłoszonych do Wie- 
loletniego Planu Inwesty-
cyjnego Miasta Sochaczew 
automatycznie zostanie 
uwzględniony przy two-
rzeniu zestawienia pro-
pozycji zadań inwestycyj-
nych do ujęcia w uchwale 
budżetowej i WPF)

 do 30 maja - weryfi-
kowanie wniosków inwesty-
cyjnych przez poszczegól-
ne wydziały merytoryczne 
urzędu miejskiego i prze-
kazanie ich do komisji ds. 
konsultacji społecznych.

 do 15 czerwca - for-
malna weryfikacja i ocena 
wniosków. Przekazanie za-
opiniowanych wniosków do 
wydziału inwestycji i mo-
dernizacji

 do 30 czerwca - ze-
stawienie wszystkich wnio-
sków według oceny punk-
towej określającej stopień 
spełniania kryteriów za-
pisanych w procedurach 
obowiązujących przy pro-
wadzeniu konsultacji spo-
łecznych

 do 15 sierpnia - opra-
cowanie i przekazanie do 
biura rady miejskiej i wy-
działów merytorycznych 
oraz umieszczenie na stro-
nie Urzędu Miejskiego w 
Sochaczewie (www.so-
chaczew.pl) wstępnej listy 
rankingowej w celu kon-
sultacji

 do 20 września - kon-
sultacje i ocena wstępnej li-
sty rankingowej. Przekaza-
nie pisemnych opinii i uwag 
oraz zgłaszanie poprawek 
do wydziału inwestycji i 
modernizacji.

 do 20 października 
- opracowanie protokołu z 
przeprowadzonych konsul-
tacji. Przekazanie do Skarb-
nika Miasta listy rankingo-
wej zadań inwestycyjnych. 

(dw)

Sochaczew będzie 
miastem e-innowacji

 ■ Startuje wart 2,5 
miliona zł program 
„Sochaczew Miasto 
e-Innowacji”. W jego 
ramach bezpłatny 
dostęp do Internetu 
zyska 250 osób. 

Andrzej Felczak jest jednym z uczestników poprzedniego programu

Inwestycja  
dla każdego
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Ulica 15 Sierpnia jest 
jedną z najniebezpieczniej-
szych dróg w mieście. Cią-
gle dochodzi na niej do wy-
padków. Kilka dni temu 
zginął tu człowiek.

W tym roku na 15 
Sierpnia doszło już do 
dwóch poważnych wypad-
ków. Pierwszy miał miej-
sce 14 stycznia pomiędzy 
ulicami  Sobieskiego i Ku-
trzeby. Zderzyły się dwa 
samochody osobowe. Na 
jadącego od strony Skier-
niewic matiza najechał 

opel. Dwie ranne kobie-
ty przetransportowano do 
szpitala.

25 stycznia o godz. 
19.40, na skrzyżowaniu ulic 
Boryszewskiej, Inżynier-
skiej i 15 Sierpnia doszło do 
kolejnego wypadku, tym 
razem śmiertelnego. Z ul. 
Boryszewskiej wyjeżdża-
ła kobieta kierująca citro-
enem. W tym samym cza-
sie z  kierunku Sochaczewa 
jechał vw golf. W wyniku 
zderzenia śmierć poniósł 
kierowca golfa. (jw)

5ZA BARIERĄ PRAWA

22.01.
Policjanci otrzymali zgło-

szenie, że nieznany sprawca 
uszkodził pojazd marki Audi 
A3 poprzez zarysowanie po-
włoki lakierniczej na kilku ele-
mentach. Do zdarzenia doszło 
na ulicy Żeromskiego.

W Kamionie na drodze 
krajowej nr 50 policjanci za-
trzymali do kontroli mężczy-
znę, który kierował samocho-
dem marki Peugeot będąc w 
stanie nietrzeźwości z wyni-
kiem ponad 1 promila.

23.01.
Policjanci otrzymali zgłosze-

nie, że mężczyzna przebywający 
na terenie gminy Brochów znaj-
duje się w nieogrzewanym bu-
dynku. Na miejscu patrol zastał 
mężczyznę, który został prze-
wieziony do schroniska, gdzie 
otrzymał niezbędną pomoc.

Dwóch nieznanych męż-
czyzn ukradło 14 płyt z grami 
komputerowymi z jednego ze 
sklepów przy ulicy Warszawskiej.

24.01.
43-letni mieszkaniec miasta 

kierował oplem w stanie nietrzeź-
wości z wynikiem ponad 2 pro-
mili. Do zatrzymania pijanego 
kierowcy doszło w Kuznocinie.

Policjanci otrzymali zgło-
szenie, że nieznany sprawca 
ukradł około 490 litrów oleju 
napędowego z pojazdu cięża-
rowego zaparkowanego w An-
drzejowie Duranowskim.

25.01.
Funkcjonariusze zatrzyma-

li dowód rejestracyjny pojazdu 
m-ki Volvo S80 z powodu braku 
aktualnych badań technicznych. 
Do zatrzymania dokumentu do-
szło na ulicy Płockiej.

Policja poinformowała rów- 
nież o odnalezieniu całej i 
zdrowej Karoliny Sujki.

KRONIKA 

POLICYJNA To nie pierwszy raz, kie-
dy nieznani sprawcy dewa-
stują okazałą kapliczkę sto-
jącą od kilkudziesięciu lat  
przy rondzie na skrzyżowa-
niu ulic Licealnej i Towa-
rowej, tuż przy ogrodzeniu 
kolejki wąskotorowej.

O to miejsce, starannie 
wypielęgnowane, od lat dba-
ją mieszkańcy. Sadzą kwia-
ty, palą znicze, malują ogro-
dzenie i dbają o estetyczny 
wygląd otoczenia kaplicz-
ki. Latem zbierają się tam na 
wspólne modlitwy.

Od pewnego czasu trwa 
powolna dewastacja tego 
miejsca. Wandale wyry-
wają kwiaty, przewracają 
ustawione tam kamienie, 
niszczą ogrodzenie. Miesz-
kańcy są bezradni. Twier-
dzą, że gdyby na rondzie 
została zainstalowana ka-
mera monitoringu, to jed-

nocześnie udałoby się zała-
twić dwie sprawy. Kwestię 
bezpieczeństwa drogowego 
i wizyjną ochronę kaplicz-
ki. Teraz wandale niszczący 
otoczenie krzyża są bezkar-
ni, z czego pewnie świetnie 
zdają sobie sprawę. 

Pomysł z kamerą w tym 
miejscu poddajemy pod 
rozwagę służb miejskich 
zajmujących się monitorin-
giem. (jw) 

Dewastują kapliczkę

O kapliczkę dbają mieszkańcy

Już od początku 2011 roku 
policjanci z wydziału do wal-
ki z korupcją Komendy Wo-
jewódzkiej Policji w Radomiu 
zbierali informacje, które po-
twierdzały pojawiające się sy-
gnały o korupcyjnych dzia-
łaniach zatrudnionego w 
dywizjonie rakietowym w 
Bielicach 55-letniego socha-
czewianina. Zebrane dowody 
dały podstawę do wszczęcia 
prokuratorskiego śledztwa.

Prokuratura Okręgowa 
w Płocku przekazała je jed-
nak nie do Sochaczewa, na co 
wskazywałoby miejsce pro-
cederu i zamieszkania podej-
rzanego, lecz do Żyrardowa 
z uwagi na, jak nam powie-
działa rzecznik prasowy pro-
kuratury okręgowej Iwona 
Śmigielska-Kowalska, chęci 
uniknięcia podejrzeń o brak 
bezstronności, bowiem osoba 
Grzegorza S. jest w Sochacze-
wie, w pewnych kręgach, dość 
znana.

Jak informuje rzecznik 
mazowieckiej policji Alicja 
Śledziona: „Dotąd ustalono, 
że były wojskowy, zatrud-
niony aktualnie jako cywil-
ny pracownik kadr jednost-
ki w Bielicach, żądał łapówek 
od zainteresowanych przyję-
ciem do służby wojskowej. Od 

tego uzależniał też przedłu-
żenie kontraktu. Obiecywał 
również pomoc w przeniesie-
niu do innych jednostek lub 
uzyskaniu wyższej grupy in-
walidzkiej”.

Prokuratura postawi-
ła Grzegorzowi S. 12 zarzu-
tów działań korupcyjnych 
obejmujących lata od 2003 do 
2012. Podejrzany, jak wyni-

ka z akt, przyjmował łapów-
ki w kwotach od 500 do 5 tys. 
złotych. Ustalono także, iż żą-
dał kolejnych łapówek na oko-
ło 20 tys. zł. Grozi mu kara do 
12 lat pozbawienia wolności. 
Śledztwo nadal trwa.

W czwartek 24 stycznia 
decyzją sądu podejrzany zo-
stał zatrzymany przez żandar-
merię wojskową, a prokuratu-

ra w Żyrardowie postawiła 
wniosek o tymczasowe aresz-
towanie. Jednak żyrardowski 
sąd wniosek odrzucił, zamie-
niając areszt na poręczenie 
majątkowe w wysokości 60 
tys. zł, które zostało wpłaco-
ne. Jak nam powiedziała za-
stępca prokuratora rejono-
wego w Żyrardowie Dorota 
Wyszyńska, prokuratura za-
skarżyła decyzję sądu do wyż-
szej instancji.

Prowadzący sprawę, 
przypominają za naszym po-
średnictwem, o klauzuli nie-
karalności przy przestęp-
stwach korupcyjnych. Mówi 
ona, że jeśli osoba, która wrę-
czyła korzyść majątkową, po-
wiadomi o tym organy ściga-
nia, zanim one dowiedzą się 
o tym fakcie i ujawni oko-
liczności przestępstwa, nie 
będzie podlegała karze i w 
sprawie pozostanie jedynie 
świadkiem. W innym przy-
padku zarówno biorący ła-
pówkę jak i wręczający pod-
legają karze do ośmiu lat 
pozbawienia wolności. To 
przypomnienie ma zachęcić 
inne osoby, które wręczały 
łapówki Grzegorzowi S., do 
zgłoszenia tego faktu zanim 
będzie za późno.

Sławomir Burzyński
Fantazja w naszym na-

rodzie nie ginie. Najlep-
szym tego przykładem są 
osoby trudniące się zbiór-
ką i sprzedażą złomu. Nie-
kiedy ich pomysłowość na 
szybkie wzbogacenie się 
jest po prostu ordynarnym 
przestępstwem.

Z niezamieszkałych bu-
dynków złomiarze potrafią 
wyrwać ze ścian całe insta-
lacje wodne i elektryczne. 
Okradają działki z siatki i 
słupków ogrodzeniowych. 
Pozbawiają jezdnie kra-
tek ściekowych. Wszyst-
kie te, jak twierdzą, znale-
zione rzeczy dostarczają do 
punktów skupu złomu. Ich 
pracownicy często, chcąc 
zarobić, nie zwracają uwagi 
na przynoszone przez zło-
miarzy trofea i dlatego co-
raz częściej sami stają się 
ofiarami swych dostarczy-
cieli, bo punkty skupu zło-
mu nie są w nocy pilnowa-
ne.

Przykładem tego niech 
będą ostatnie dni stycznia. 

Do jednego z takich punk-
tów przy dworcu PKP do-
starczono około 350 kg 
tzw. grubego złomu. Za to-
war właściciel zapłacił. W 
nocy zaś złom zniknął. O 
kradzieży powiadomiono 
policję. Dzielnicowi mieli 
odnaleźć jej sprawców. Do-
skonale zdawali sobie spra-
wę, że skradziony złom 
może zostać sprzedany tyl-
ko w konkurencyjnym 
punkcie skupu. Intuicja ich 
nie zawiodła. W jednym z 
punktów na obrzeżach mia-
sta znaleźli poszukiwany to-
war. 

W wyniku działań 
operacyjnych zatrzyma-
li 25-letniego sochaczewia-
nina. Okazało się, że pod 
okradziony punkt skupu 
podjechał z pomocnikiem 
samochodem. Załadowa-
li złom i rano następnego 
dnia odwieźli go do kolej-
nego punktu. Teraz za kra-
dzież i sprzedaż złomu gro-
zi im od 3 miesięcy do 5 lat 
pozbawienia wolności. (jw) 

Nestorka znanej od lat 
w Sochaczewie kupiec-
kiej rodziny jeszcze przed 
świętami zgłosiła na poli-
cję domową kradzież bar-
dzo cennych przedmiotów 
i znacznej sumy pieniędzy. 
Dziś policja, po kilkutygo-
dniowym śledztwie, postę-
powanie umorzyła.

Przypomnijmy, że 
zniknięcie pieniędzy i 
przedmiotów, wśród któ-
rych były złoty zegarek 
z dewizką, złote mone-
ty, złoty naszyjnik, łań-
cuszek i bransolety, złote 
pierścienie i sygnet oraz 
900 dolarów i 300 złotych 
polskich, ich właścicielka 
zauważyła przed święta-
mi. Pierwsze podejrzenie 
padło więc na osobę wy-
najmowaną do przedświą-
tecznych porządków. Jed-

nak ten trop nie przyniósł 
śledczym powodzenia. W 
wyniku dalszych zeznań 
starsza pani przyznała 
natomiast, że dawno do 
miejsc, gdzie znajdowały 
się skradzione przedmio-
ty, nie zaglądała. Trudno 
więc było stwierdzić, kie-
dy one tak naprawdę znik-
nęły.

Niewykluczone więc, 
że nie była to jednorazo-
wa kradzież. Na dodatek 
w domu tym bywało wie-
le osób, co sprawiło, że po-
licyjne śledztwo nie przy-
niosło efektów i ostatecznie 
zostało umorzone. Jedy-
na teraz szansa w tym, że 
te bardzo charakterystycz-
ne przedmioty gdzieś „wy-
płyną”. Jak na razie jednak, 
nic takiego się nie zdarzy-
ło. (bus)

Śmierć na 15 Sierpnia

Śledztwo umorzone

Złom sprzedany  
dwa razy

Za łapówkę 
do wojska

 ■ Żandarmeria wojskowa 24 stycznia zatrzymała Grzegorza S., pracownika jednostki 
wojskowej w Bielicach, pod zarzutem brania łapówek za pomoc w przyjmowaniu  
do służby wojskowej.

FO
T.

 J
AN

 W
AS

IL
EW

SK
I



5 lutego 2013

nr 5 (1118) ziemiasochaczewska@gmail.com ZIEMIA SOCHACZEWSKAPOWIAT I GMINY6

TERESIN

BROCHÓWGMINA RYBNO

Romanowi Kujawie 
wyrazy głębokiego 

współczucia 
z powodu śmierci 

Ojca
składa 

Samorząd Gminy Młodzieszyn
ZS-184

Wójtowi Gminy Iłów 

Romanowi Kujawie
z powodu śmierci

TATY
wyrazy głębokiego współczucia,  

wsparcia i otuchy w trudnych chwilach 

składa
 Zarząd Powiatowy Polskiego  

Stronnictwa Ludowego
ZS-185

Panu  
Romanowi Kujawie

Wójtowi Gminy Iłów

wyrazy głębokiego współczucia
z powodu śmierci

Ojca
składają

Radni Rady Miejskiej
i Burmistrz Miasta Sochaczew  

- Piotr Osiecki
ZS-179

KONDOLENCJE

* Rada miejska zgodziła się 
odsprzedać Gminie Bro-

chów działkę w miejscowo-

ści Konary Łęg, na której 
znajdują się studnie głębi-
nowe. Transakcja zostanie 
dokonana za 1 proc. war-
tości. 

Nieruchomość w Kona-
rach została własnością mia-
sta w 1997 r. Licząca 1,3 tys. 
mkw. działka jest zabudowa-
na studniami głębinowymi. 
W ostatnich miesiącach wła-
dze Brochowa podjęły sta-
rania zmierzające do pozy-
skania środków unijnych na 
wybudowanie stacji uzdat-
niania wody. Miałaby zostać 

ona umiejscowiona na wspo-
mnianych gruntach. W pla-
nach jest wykorzystanie ist-
niejącej tam infrastruktury. 

- Sochaczewski Zakład 
Wodociągów i Kanaliza-
cji nie widzi potrzeby dal-
szej eksploatacji studni głę-
binowych. Zaopatrzeniem 
w wodę dla gminy Brochów 
zajmuje się gminny zakład 
wodociągowy - mówi naczel-
nik wydziału mienia i nad-
zoru właścicielskiego To-
masz Jerzy Ćwiek. - Sprzedaż 
działki pozwoli zmniejszyć 
koszty ZWiK, a także umoż-
liwi gminie realizację bardzo 
ważnego dla niej przedsię-
wzięcia. (ap)

Po raz kolejny złożo-
ny we wrześniu ubiegłego 
roku wniosek na inwesty-
cję pod nazwą „Przebudo-
wa trasy autobusu dowo-
żącego dzieci do Zespołu 
Szkół w Rybnie i do Zespołu 
Szkół Specjalnych w Ermi-
nowie” został przyjęty i po-
zytywnie rozpatrzony. Jak 
powiedział nam wójt Grze-
gorz Kropiak, jest to dobry 
wynik, bo pieniędzy w tym 
roku wystarczy na 18 tego 
typu inwestycji w całym 
województwie. 

- Poprzedni, składny w 
2011 r. otrzymał co prawda 
dofinansowanie, ale w wyso-
kości mniejszej niż 50 proc. 
Mimo to byśmy się na nie 
zdecydowali, ale wiadomość 
dotarła do nas na początku 
października. Warunkiem 
było zakończenie inwesty-
cji do 31 grudnia. Dlatego 
wspólnie z radą gminy po-
stanowiliśmy zrezygnować. 
Istniało bowiem ryzyko, że 
nie zdążymy w terminie, a 
wtedy nie dostalibyśmy ani 
złotówki - mówi wójt Grze-
gorz Kropiak. - Ale nauczeni 
doświadczeniem poprzed-
ni wniosek uzupełniliśmy 
i poprawiliśmy pod wzglę-
dem formalnym i meryto-
rycznym i tym razem zo-
stał przyjęty i pozytywnie 
rozpatrzony. W dodatku na 

taką kwotę, o którą wystąpi-
liśmy. Myślę więc, że warto 
było poczekać.

Ponieważ inwestycja jest 
kosztowna, podzielona zo-
stała na etapy. Pierwszy z 
nich to remont drogi o dłu-
gości ponad 7.300 metrów. 
Będzie on polegał na bu-
dowaniu wzmocnienia na-
wierzchni warstwą wyrów-
nującą z asfaltu i warstwą 
ścieralną asfaltu na odcin-
ku ponad 6.700 m, zaś na 
600 metrach zostanie po-
łożona nowa podbudowa z 
tłucznia kamiennego. Poza 
tym na całej długości zo-

staną utwardzone pobocza. 
Pojawią się również wiaty 
przystankowe dla młodzie-
ży, poprzedzone progami 
zwalniającymi. Dodatkowo 
miejsca niebezpieczne będą 
oświetlone i zabezpieczone 
barierkami. Wyremontowa-
ny zostanie też most na rzece 
Lutoni. Całość uzyska nowe 
oznakowanie poziome i pio-
nowe. W ramach tej inwe-
stycji nastąpi również prze-
budowa skrzyżowania drogi 
powiatowej z drogami gmin-
nymi w Erminowie, na któ-
rą starostwo przeznaczyło 25 
tys. zł, co zresztą, jak mówi 

wójt, udokumentowane jest 
w projekcie. Nowo wyre-
montowana trasa będzie bie-
gła przez Konstantynów, 
Bronisławy, Erminów i Ćmi-
szew Parcel.

Tak więc gmina Rybno 
na ten I etap otrzyma ponad 
milion zł dotacji i tyle samo 
wyniesie jej wkład własny. 
Prace rozpoczną się po za-
kończeniu procedury prze-
targowej i wtedy również 
poznamy koszty rzeczywi-
ste. Zadnie w całości musi 
zostać zrealizowane do 30 li-
stopada 2013 r.

Małgorzata Pałuba

* W tym roku gmina Teresin 
obchodzić będzie jubileusz 
40-lecia istnienia. Władze 
już układają plan rocznico-

wych imprez.

Rok 1973 to data przy-
wrócenia przez władze w 
kraju gmin w całej Polsce. 
Po kilkunastoletnim okre-
sie przerwy wtedy znów się 
pojawiły, tyle że zamiast 
wcześniejszej gminy Szy-
manów, po raz pierwszy na 
mapie zjawiła się gmina Te-
resin.

Jedną z ważnych przy-
czyn takiego posunięcia była 
zapewne linia kolejowa, któ-
ra przebiega właśnie przez 
Teresin, nie mniejszą obec-
ność Klasztoru w Niepoka-
lanowie, który przyciągał 
nie tylko nowych mieszkań-
ców, ale również inwesto-
rów. Dziś Teresin liczy blisko 
3 tys. mieszkańców.

Jak nam powiedział wice-
wójt gminy Marek Jaworski, 
z okazji jubileuszu planowany 
jest cały szereg wydarzeń, któ-
re mają przypominać ważniej-
sze epizody z życia Teresina.

Już na przełomie mar-
ca i kwietnia planowana jest 
promocja książki Henry-
ka Kucharskiego „Okruchy 
wspomnień”. Zaś 21 kwiet-
nia przypada 100 rocznica za-
bójstwa księcia Władysława 
Druckiego-Lubeckiego, wła-
ściciela Teresina. W maju pla-
nowana jest uroczysta sesja 
podsumowująca 40 lat funk-
cjonowania gminy. W czerw-
cu zaś przypada 30 rocznica 
pielgrzymki Jana Pawła II do 
Niepokalanowa. Ostatnim, 
kończącym rok wydarzeniem, 
będzie 70 rocznica najtragicz-
niejszego okupacyjnego wy-
darzenia w Teresinie - egze-
kucji 20 więźniów z Pawiaka 
obok torów kolejowych. (pab) 

Jedenastka  
w rankingu

 ■ Gmina Rybno otrzyma dofinansowanie w ramach Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych. Złożony przez nią wniosek uzyskał 11. miejsce na liście rankingowej  
tzw. schetynówek.

Ta droga zostanie wyremontowana dzięki dofinansowaniu

Brochów kupi  
studnie w Konarach

Gmina Teresin - piękna 
czterdziestoletnia
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KONDOLENCJE PODZIĘKOWANIA

Podziękowanie
Personelowi Oddziału Anestezjologii 
i Intensywnej Terapii Szpitala  
Powiatowego w Sochaczewie,  
który z wielkim zaangażowaniem  
i serdecznością podejmował wysiłki 
dla ratowania zdrowia i życia  
śp. Pawła Zielińskiego  

serdeczne podziękowania 
składa  

żona z dziećmi
ZS-182

Podziękowanie
Serdecznie dziękujemy Wszystkim, 
którzy uczestniczyli w ostatniej 
ziemskiej drodze naszego  
Męża i Ojca, uczcili  
Jego pamięć oraz służyli  
wsparciem i pomocą rodzinie  
w tym trudnym czasie.

Marzena Zielińska z dziećmi
ZS-183

Koledze

Romanowi Kujawie
z powodu śmierci 

Ojca
wyrazy głębokiego współczucia,  

wsparcia i otuchy w trudnych chwilach 

składają 
Samorządowcy Gminy Sochaczew

ZS-186

* Od 1 lipca na terenie całej 
Polski obowiązywać zaczną 
nowe regulacje dotyczą-

ce gospodarki odpadami. 
Zmiany są tak duże, że zy-

skały one już nazwę „śmie-

ciowej rewolucji”. 

Wspólnie z Referatem 
Ochrony Środowi-

ska Urzędu Miejskiego w Socha-
czewie tworzymy kompendium 
wiedzy na temat zmian w prze-
pisach, które dotyczyć będą nas 
wszystkich. Czekamy także na 
Państwa pytania i uwagi. 

Dlaczego skrócono czas 
składania deklaracji o se-

gregowaniu bądź niese-

gregowaniu śmieci do 28 
lutego?

Terminy skrócono z po-
wodów organizacyjnych. 

Jak mówił podczas ostatniej se-
sji rady miasta burmistrz Piotr 
Osiecki, pracownicy ratusza mu-
szą mieć czas na dokładne prze-
analizowanie danych a także 
odpowiednie przygotowania 
materiałów do przetargu, w któ-
rym zostanie wyłoniona firma 
odbierająca odpady komunalne. 
Tylko w ten sposób mamy szan-
sę uzyskać wynik najkorzystniej-
szy dla mieszkańców. Deklaracje 
są rozprowadzane wśród socha-
czewian głównie pocztą, akcja 
trwa od 1 lutego. Po wypełnieniu, 
mieszkańcy domków jednoro-
dzinnych muszą dostarczyć je do 
ratusza. Ci, którzy mieszkają w 
blokach, przekażą je do spółdziel-
ni lub zarządców nieruchomości 
(w przypadku wspólnot mieszka-
niowych). 

Podobno wypełnienie de-

klaracji nie jest skompliko-

wane, ale czy osoby, które 
będą miały z tym problem 
mogą liczyć na wsparcie 
ratusza?

Tak, w Urzędzie Miejskim 
oddelegowana zostanie 

do tego celu grupa osób. Zostaną 
one merytorycznie przeszkolone 
tak, by każdy mieszkaniec So-
chaczewa mógł skorzystać z ich 
pomocy.

Słyszałem, że deklarację 
dotyczącą segregowania 
lub niesegregowania od-

padów trzeba będzie wy-

pełniać dwa lub więcej 
razy. Dlaczego?

Zgodnie z wymogami 
ustawy wszelkie zmiany 

mające wpływ na wysokość opła-
ty muszą skutkować złożeniem 
nowej deklaracji. Dane zebrane 
dzięki pierwszym deklaracjom 
posłużą do oszacowania, od ilu 
mieszkańców pochodzić będą od-
pady a także ilu z nich jest zainte-
resowanych selektywną zbiórką. 
W pierwszej deklaracji wpisuje-
my szacunkowe wysokości opłat, 
czyli 12 zł od osoby dla odpadów 
nieposegregowanych i 6 zł od oso-
by dla śmieci posegregowanych. 
W kolejnej deklaracji, jeżeli po 
rozstrzygniętym przetargu kwo-
ty te ulegną zmianie, będzie ko-
nieczność złożenia korekty dekla-
racji z wpisaniem aktualnych cen.

Czy to prawda, że jeżeli nie 
wypowiem dotychczaso-

wej umowy z firmą śmiecio-

wą, po 1 lipca będzie mogła 
mi ona nadal naliczać opła-

ty a dodatkowo będę mu-

siał płacić za odpady na no-

wych zasadach? 

Stanie się tak, jeżeli nie roz-
wiążemy dotychczasowej 

umowy. Nie będzie to zwalniać 
oczywiście z równoległego wno-
szenia kolejnych opłat do Urzędu 
Miasta. Dlatego też należy dokład-
nie sprawdzić, w jakim terminie 
trzeba wypowiedzieć umowę z do-
tychczasowym usługodawcą, tak 
by przestała działać przed 1 lipca. 

Agnieszka Poryszewska

To ostatnie wspomagać 
miały kamery obserwujące 
natężenie ruchu na poszcze-
gólnych ulicach. Włączone 
w system regulacji świateł 
przekazywać miały sygna-
ły, by automatycznie można 
było regulować sygnaliza-
cję na różnych kierunkach. 
To właśnie usprawnić mia-
ło płynność ruchu przy wy-
jeździe z ul. Gawłowskiej. 
Jak się okazuje, nie do koń-
ca jest to jednak możliwe 
i zwłaszcza w godzinach 
szczytu tworzą się korki. 
Nie zawsze tak wielkie jak 
ten pokazywany kilka tygo-
dni temu, ale jednak.

Dyrektor Powiatowego 
Zarządu Dróg, Małgorza-
ta Dębowska powiedziała 
nam, że sygnalizacja świetl-
na na tym skrzyżowaniu nie 
miała służyć rozładowaniu 
korków, ale przede wszyst-
kim poprawie bezpieczeń-
stwa jazdy. - Chcieliśmy, by 
kierowcy bez stresów mogli 
włączać się do ruchu na ul. 
Płockiej i to się udało. Świa-
tła zapewniają ten komfort. 
Natomiast automatyczna 
regulacja sygnalizacji ma 
niestety swoje granice. Nie 
możemy przecież rozłado-
wać korków na Gawłow-
skiej, kosztem innych ulic 
oraz pieszych czekających 
przy pasach. Nie mogą cze-
kać na zielone 20 minut - 
twierdzi dyrektor PZD.

Jak sądzi Małgorza-
ta Dębowska, sytuacja i 

tak jest zdecydowanie lep-
sza niż poprzednio i nie 
ma porównania z tym, co 
się dzieje się na przykład 
w Warszawie. Z kolei jak 
usłyszeliśmy od projektan-
ta skrzyżowania i sygna-
lizacji, Marka Sitarskie-
go, całkowite rozładowanie 
korków na Gawłowskiej w 
obecnym stanie drogowym 
tego miejsca będzie trud-
ne. Po pierwsze przejście 
dla pieszych na ul. Płockiej 

ma wmontowany system 
wzbudzający, który uru-
chamia zielone, gdy pojawi 
się przechodzień. To auto-
matycznie zamyka wyjazd 
z Gawłowskiej w lewo do 
miasta.

Inna sprawa to zbyt 
wąska ulica Gawłowska 
posiadająca tylko jeden 
pas ruchu w każdą stro-
nę. - Słyszałem, że gdy po-
wstanie tam supermarket, 
Gawłowska na pewnym 

odcinku zyska dwa pasy. 
Wtedy będzie na pewno le-
piej - dodaje Marek Sitar-
ski. - Ale żeby tam napraw-
dę usprawnić ruch trzeba 
by gruntownie przerobić 
to skrzyżowanie, a to wy-
maga dużych pieniędzy, ja-
kich zapewne powiat nie 
ma. Ponadto po pół roku 
dobrze byłoby zrobić kolej-
ne pomiary i zweryfikować 
ustawienia.

Sławomir Burzyński

Na Gawłowskiej 
trzeba poczekać

 ■ W jednym z poprzednich numerów „Ziemi” pokazywaliśmy zdjęcie potężnego 
komunikacyjnego korka przy wyjeździe z ul. Gawłowskiej, który sięgał aż za ul. Zamkową.  
A przecież nowe skrzyżowanie z ul. Płocką i sygnalizacja świetlna miały zapewnić 
bezkolizyjny ruch i ograniczenie drogowych zatorów. 

Przy wyjeździe z Gawłowskiej nadal zdarzają się korki, ale jest bezpieczniej
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„Nie ten winien, co powi-
nien, ale ten, na kogo wska-
zali” - takie motto przyświe-
ca naszym sądom.

Podczas mijania się sa-
mochodów osobowych na 
ulicy 15 Sierpnia doszło do 
zderzenia lusterkami, w wy-
niku czego jedno uległo stłu-
czeniu, drugie - nie wia-
domo. Wartość tej straty 
to może około 200 zł. Ale o 
udział w tym „haniebnym” 
czynie drogowym posądzo-
no Bogu ducha winnego mo-
jego znajomego, który w tym 
czasie wcale tamtędy nie je-
chał, a swoje lusterko miał 
nienaruszone. 

Sprawę oddano do sądu, 
nie podając nawet nr re-
jestracyjnego samochodu, 
chyba na zasadzie, że to 
pewnie był ten. Może na 
podstawie czyjegoś głupie-
go dowcipu? Tego nie wiado-
mo, ale wiadomo, że do zna-
jomego przyszedł policjant 
na oględziny. Niczego nie 
stwierdził, a po dwóch sądo-
wych rozprawach mój zna-
jomy został... skazany !!! Na 
niedużą co prawda grzywnę, 
ale jednak. Teraz podobno 
od tego wyroku sądu się od-
wołuje. Czyżby za mało do-
walili?

Inny przypadek. Miesz-
kaniec Warszawy, także 
znajomy, pojechał w delega-
cję do Krakowa służbowym 
samochodem. Zaparkował 
w bocznej uliczce na jakimś 
parkingu przed zdewasto-
wanym kioskiem handlo-
wym. Minęło pół roku, gdy 
dowiedział się z krakowskie-
go sądu, że cofając wybił szy-

bę w tej budzie, zdewasto-
wał ją i odjechał. Mało tego, 
są świadkowie! A on ani 
nie uciekał, nikt za nim nie 
krzyczał, ani go nie gonił, bo 
nic takiego nie zrobił. 

I znowu oględziny sa-
mochodu przez policję, któ-
ra żadnych uszkodzeń nie 
stwierdziła, kilkakrotne jaz-
dy do Krakowa na rozprawy 
sądowe, stracony czas, pie-
niądze i... kara. Mało tego, 
„świadkowie” zeznali, że 
mógł tego nie zauważyć, w 
co trudno uwierzyć! Teraz 
martwi się, czy czasem, jak 
został ukarany, nie będzie 
musiał tej rudery odbudo-
wać, albo jej kupić, bo ludzie 
wykorzystują różne sytuacje 
do wyłudzenia pieniędzy. 
Może się uda, a sąd w tym 
„nieświadomie” pomaga?

Z kolei wszyscy znają so-
chaczewski przypadek, jak 
to komornik wziął pienią-
dze z cudzego konta... bo się 
pomylił, a bank... wypłacił. I 
jakoś nikt za to nie odpowia-
da, mimo że suma  jest wy-
soka. Dobrze, że media to 
rozdmuchały, bo inaczej... 
Strach więc wyjść na ulicę, 
żeby nie zostać o coś posą-
dzonym i... skazanym!

FAN 

Jestem z miasta

Skazany za niewinność

* Zgodnie z wyrokiem Try-

bunału Konstytucyjnego 
bogate gminy nadal będą 
płacić tzw. janosikowe na 
rzecz biedniejszych samo-

rządów. Zmiana sposobu 
jego finansowania była wa-

runkiem odwieszenia wie-

lu inwestycji na Mazow-

szu, w tym programu „Park 

and Ride”. Co będzie dalej 
z tym, tak ważnym dla So-

chaczewa, projektem? 

Nastroje tuż po ogłosze-
niu wyroku były fatalne. Jak 
przekazał nam radny sejmi-
ku województwa mazowiec-
kiego Mirosław Adam Or-
liński, liczono na zupełnie 
inne rozstrzygnięcie. Tym-
czasem TK uznał, że prze-
pisy nie naruszają zasady 
równości jednostek samo-
rządu terytorialnego ,po-
nieważ, na skutek wprowa-

dzenia tzw. janosikowego, 
samorządy nie zostały po-
zbawione środków, które 
uniemożliwiałyby ich funk-
cjonowanie. Kiedy emo-
cje trochę opadły, wnio-
skodawcy zaczęli inaczej 
oceniać wyrok.

- W żadnej mierze nie 
można uznać go za satys-
fakcjonujący. Przychylam 
się jednak do opinii, że za-
wiera on pewien rodzaj „żół-
tej kartki” dla janosikowe-
go - mówi Mirosław Adam 
Orliński. - Trybunał zamie-
rza wydać postanowienie sy-
gnalizacyjne, które skieruje 
do Sejmu. Dotyczy ono spo-
sobu obliczania dotacji w ra-
mach janosikowego. 

Trybunał zauważył, że 
gdyby doszło do pogor-
szenia sytuacji finansowej 
gmin płacących janosiko-
we, byłoby to dla nich zbyt 

duże obciążenie. Faktycz-
nie, dla wielu samorządów 
mogłoby skończyć się to 
prawdziwą katastrofą. Np. 
w 2010 r. Mazowsze musia-
ło oddać 62 proc. swoich do-
chodów. Oznacza to, że ja-
kiekolwiek nieplanowane 
wydatki, związane np. z klę-
ską żywiołową na dużą ska-
lę, zrujnowałyby wojewódz-
two. 

- Na każdym kroku pod-
kreślam, że nie jest tak, że 
nie chcemy płacić janosiko-
wego. Zgadzamy się na nie, 
ale w mniejszym zakresie. 
Trzeba wypracować nowy 
model wypłat - mówi rad-
ny Orliński. - Nie może być 
tak, że oddajemy swoje do-
chody, a potem brakuje nam 
pieniędzy na kolej, drogi czy 
parkingi „Park and Ride”. 

Co dalej z tą sprawą? Te-
mat jest nadal otwarty. Sa-

morządowcy liczą, że Sejm 
wróci do prac nad projek-
tem obywatelskim ustawy 
przygotowanym przez ini-
cjatorów akcji „Stop Jano-
sikowe”. Poza tym w Try-
bunale Konstytucyjnym na 
wyznaczenie terminu roz-
prawy czeka kolejny wnio-
sek, tym razem autorstwa 
samorządu województwa 
mazowieckiego.

- Był on przygotowywa-
ny m. in. przez śp. prof. Mi-
chała Kuleszę. Opiera się na 
nieco innej argumentacji, 
niż ten rozpatrywany ostat-
nio. Może stanie się on mi-
lowym krokiem w kierunku 
urealnienia mechanizmu 
janosikowego. Ostatnie roz-
strzygniecie traktujemy 
jako pierwszy gest w tę stro-
nę - mówi Mirosław Adam 
Orliński. 

Agnieszka Poryszewska

Jest most imienia genera-
ła Kutrzeby w Witkowicach i 
niedawno otwarty w Kamio-
nie, którego patronem został 
żołnierz AK Józef Krzycz-
kowski. Dlatego pomysło-
dawcy są zdania, że nie tylko 
należy, ale wręcz trzeba dać 
patrona naszej przeprawie 
i jednocześnie uhonorować 
postać bohaterskiego majora.

Jak powiedział nam hi-
storyk i pracownik muzeum 
Jakub Wojewoda: - Czło-
wiek, który jest honorowym 
obywatelem naszego mia-
sta i zginął broniąc Socha-
czewa u podnóża tego mo-
stu, jak najbardziej zasługuje 
na takie wyróżnienie. Dla-
tego zamierzamy wystąpić 
do władz miasta z projek-
tem nadania tej przeprawie 
imienia majora Kozubow-
skiego. Wszystko po to, aby 
upamiętniać istotne dla nas 
wartości i przekazywać je z 
pokolenia na pokolenie.

W związku z tym, że w 
roku 2013 Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą obchodzić będzie 
40-lecie swego powstania, 
pracownicy tej instytucji 
planują całą gamę widowisk 
historycznych i okoliczno-
ściowych imprez, podczas 
których będzie również na-
głaśniana postać majora Fe-
liksa Kozubowskiego.

Feliks Kozubowski uro-
dził się 7 lutego 1894 r. w 
Dziewatłowie na Litwie. W 

latach 1924-28 pełnił służbę 
w 42 Pułku Piechoty w Bia-
łymstoku, a potem w Woj-
skowym Instytucie Prze-
ciwgazowym w Warszawie. 
W kampanii wrześniowej 
1939 r. dowodził II bata-
lionem Pułku Piechoty (26 
DP). Ze swoimi żołnierzami 
brał udział w ciężkich wal-
kach o Sochaczew, w trak-
cie których zginęło 80 proc. 
żołnierzy batalionu. Ma-
jor Kozubowski zginął ran-
kiem 15 września na prze-
prawie pontonowej przez 
Bzurę. Pochowany został 
wraz ze swoimi żołnierzami 
na cmentarzu w Sochacze-
wie. Jego imieniem nazwa-

na została jedna z naszych 
ulic, a tradycje II batalionu 
18 pp, którego był dowódcą 
podtrzymuje od 15 lat Mu-
zealna Grupa Rekonstrukcji 
Historycznej.

Trzykrotnie ranny, od-
znaczony Krzyżem Niepod-
ległości, Krzyżem Walecz-
nych i Medalem za Wojnę 
1918-1921. Jak relacjonuje 
adiutant II/26 pal, prof. dr 
Władysław Pałucki: „... Ko-
lega mój Lechosław Żrański, 
uczestnik bitwy nad Bzu-
rą, oficer ogniowy 6 baterii, 
która 13 września prowadzi-
ła ogień zaporowy pod So-
chaczewem, później ranny, 
następnie wzięty do niewo-

li, opowiadał mi, że Niem-
cy byli zdumieni i zaskocze-
ni odwagą i determinacją 
obrońców Sochaczewa. Mia-
nowicie, kiedy kilka dni póź-
niej prowadzono wziętych 
do niewoli przez Sochaczew, 
a przechodzili obok świeżo 
usypanych mogił żołnierzy 
polskich, przy jednej z nich, 
niemiecki oficer zatrzymał 
kolumnę jeniecką i wska-
zując na mogiłę powiedział 
po polsku: „Tu leży bohater 
major Kozubowski”, wów-
czas wszyscy stanęli frontem 
przed nią i salutując oddali 
hołd poległemu dowódcy II 
batalionu pp...”

Małgorzata Pałuba 

* Zgodnie z wcześniejszymi 
zapowiedziami, firma Skan-

ska przystąpiła do umacnia-

nia wzgórza zamkowego. 

Jak poinformowała nas 
główna specjalistka z ramie-
nia wykonawcy Agnieszka 
Piejak, wszystkie prace mają 
charakter przygotowawczy.

 - Tworzymy zaplecze bu-
dowy. Ogrodziliśmy i zabez-
pieczyliśmy teren. Ekipy wy-
konały również wejście na 

szczyt - mówi. - Równocze-
śnie zamawiamy wszelkie 
materiały niezbędne do prze-
prowadzenia inwestycji. Cie-
szymy się, że pogoda nam 
sprzyja. Jednak, by przejść do 
bardziej inwazyjnych prac, 
podobna aura musiałaby się 
utrzymać przez dłuższy czas. 
W tej sytuacji stawiamy na 
dobre przygotowanie robót. 
Z doświadczenia wiemy, że 
zaprocentuje to na kolejnych 
etapach inwestycji. (ap)

Temat janosikowego ciągle otwartyPrace na wzgórzu 
zamkowym rozpoczęte

Most Kozubowskiego
 ■ Muzeum Ziemi Sochaczewskiej oraz Muzealna Grupa Rekonstrukcji Historycznej 

zamierzają zaproponować na przyszłego patrona największego naszego mostu majora 
Feliksa Kozubowskiego, bohatera wrześniowych walk o Sochaczew.
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Rozpoczyna się VII So-
chaczewska Edycja Samorzą-
dowego Konkursu Nastolat-
ków „Ośmiu Wspaniałych”. 
Organizatorzy konkursu za-
praszają do zgłaszania przez 
instytucje i osoby prywatne 
młodych społeczników, któ-
rzy pomagają innym.

Wszystkie informacje 
w postaci regulaminu, for-
mularza zgłoszeniowego 
udostępnione są na stro-
nach internetowych: mp4.
sochaczew.pl, zss.e-socha-
czew.pl. Do każdego zgło-
szenia należy dołączyć 
minimum dwie rekomen-
dacje instytucji lub osób 
potwierdzających dokona-
nia wolontariusza.

Dokumenty nale-
ży składać do sekretaria-
tu Zespołu Szkół Centrum 
Kształcenia Praktycznego, 
ul. Piłsudskiego 51, 96-500 
Sochaczew, w godzinach 
8:00 - 15:00 do dnia 7 mar-
ca 2013 r. Konkurs prze-
biega w dwóch kategoriach 
wiekowych: ÓSEMECZ-
KI - uczniowie szkół pod-
stawowych oraz ÓSEMKI 
- uczniowie szkół gimna-
zjalnych i ponadgimnazjal-
nych. Zgłoszenia są przyj-
mowane indywidualnie i 
grupowo. 

Lokalny Komitet Orga-
nizacyjny zachęca młodych 
wolontariuszy do wzięcia 
udziału w konkursie.

WYDARZENIA 9

* W poniedziałek 21 stycz-

nia Magdalena Rosiecka z 

instruktorem plastyki Ka-

tarzyną Szadkowską wzię-

ła udział w XI Gali z oka-

zji „Dnia Babci i Dziadka”, 

zorganizowanej przez Kra-

jowe Stowarzyszenie Po-

mocy Szkole w Warsza-

wie. 

A zaczęło się od tego, 
że w październiku pięcioro 
dzieci z pracowni plastycz-
nej „Plastek” wysłało prace 
na Ogólnopolski Konkurs 
Plastyczny pt: „Kwiaty dla 
Babci i Dziadka”. Powsta-
ły one na warsztatach arty-
stycznych w MOK „Chopi-
na 101”. W konkursie mogło 
wziąć udział tylko pięć prac. 
Próbowali wszyscy mali ar-
tyści, wybrano prace: Mag-
dy, Kuby, Karoliny, Kasi i 
Oli. 

Podsumowanie kon-
kursu odbyło się w budyn-
ku Urzędu Dzielnicy Biela-
ny - Scena Kameralna. Tam 

też miało miejsce uroczy-
ste wręczenie nagród lau-
reatom i opiekunom. Uro-
czystość poprzedzona była 
dwugodzinnymi warsztata-
mi plastycznymi.

Na konkurs wpłynęło 
1275 prac z 255 szkół i pla-
cówek kulturalno-oświato-
wych. Przyznano trzy na-
grody i trzy wyróżnienia w 

pierwszej i drugiej  katego-
rii wiekowej. 

Praca 7-letniej Mag-
daleny Rosieckiej, zosta-
ła wyróżniona w pierwszej 
kategorii wiekowej i za-
prezentowana na wystawie 
wraz z innymi nagrodzony-
mi pracami.

 Była to szczególna uro-
czystość, w której udział 

wzięło wielu aktorów, wo-
kalistów, autorów tekstów  
oraz dziennikarzy. 

Rolę Honorowej Bab-
ci w tegorocznej Gali pełniła 
Magda Umer, a Honorowe-
go Dziadka Michał Olszań-
ski. Imprezę zaś poprowa-
dzili Anna Popek i Conrado 
Moreno. W Gali udział wzię-
li Honorowe Babcie i Hono-
rowi Dziadkowie z poprzed-
nich lat: Janusz Tylman,  
Halina Rowicka, Krzysztof 
Kalczyński, Teresa Lipowska. 
Gościem specjalnym wieczo-
ru  był zespół MEGITZA. 

Dla uczestników z So-
chaczewa Gala była  waż-
nym wydarzeniem, w 
którym nie zabrakło mo-
mentów wzruszających. 
Byli oni świadkami spon-
tanicznego występu babci 
małej laureatki Madzi Ro-
sieckiej, która to zagrała na 
harmonijce ustnej i zaśpie-
wała pieśń ludową. Występ 
nagrodzono owacjami na 
stojąco. 

Miejska Biblioteka Pu-
bliczna w Sochaczewie 
przy ulicy Żeromskiego 
39a zaprasza do obejrze-
nia wystawy poświęconej 
uczestnikom Powstania 
Styczniowego. 

Pośród udostępnio-
nych materiałów znala-
zło się bez mała dwieście 
powstańczych nazwisk, 
do niektórych dołączo-
no krótką notatkę biogra-
ficzną, inne pozbawione są 
nawet imion, są też takie, 
które dają możliwość prze-

śledzenia losów uczestni-
ków tamtych wydarzeń 
a także carskich represji, 
którym poddawano niekie-
dy całe rodziny, zsyłając je 
„na osiedlenie w Syberii”. 
Kolejną część wystawy sta-
nowią sylwetki weteranów 
powstania powracających 
po 1919 r. do wolnej Ojczy-
zny. Uzupełnieniem pre-
zentowanych materiałów 
są publikacje książkowe i 
obrazy, których tłem stały 
się styczniowe wydarzenia 
z 1863 roku.

Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą w Sochaczewie prosi 
o odbiór szopek, które bra-
ły udział w XXI Konkursie 
na Szopkę Bożonarodze-
niową i były prezentowa-

ne na pokonkursowej wy-
stawie.

Termin odbioru prac  
11 - 17 lutego 2013 r.

Po tym terminie szopki 
nie będą zwracane.

Imprezę zaplanowa-
no na dwa weekendowe dni 
23-24 marca w hali MOSiR 
przy ul. Olimpijskiej. Jej or-
ganizator, Mariusz Frej, jest 
przekonany, że również w 
tym roku frekwencja dopi-
sze. Świadczy o tym liczba 
wystawców, jaka do tej pory 
się zgłosiła oraz tysiące go-
ści corocznie odwiedzają-
cych imprezę.

- Na kilka tygodni przed 
targami mamy wykupio-
ne niemal wszystkie sto-
iska. Silnie reprezentowana 
będzie branża fotograficz-
na i videofilmowanie. Bę-
dzie oczywiście damska i 
męska moda ślubna, zespo-
ły muzyczne, usługi cate-
ringowe, jubilerstwo, usługi 
cukiernicze a także limuzy-
ny i powozy ślubne - zapo-
wiada Mariusz Frej. - Mamy 
również atrakcje dla osób 
odwiedzających targi. Naj-
ważniejszą jest wycieczka 
dla dwóch osób do Wenecji 
- dodaje.

To już czwarta edycja 
Targów Ślubnych w Socha-
czewie. Wielkim zaintere-
sowaniem cieszyła się ubie-
głoroczna impreza, która 
przyciągnęła tysiące zwie-
dzających. Wielkim sprzy-

mierzeńcem targów była 
piękna pogoda, co dodatko-
wo zachęcało mieszkańców 
Sochaczewa i przyjezdnych 

do odwiedzenia hali MOSiR.
- Z roku na rok posze-

rzamy naszą ofertę, zarów-
no dla wystawców, jak i 

gości. Jest to świetna oka-
zja dla osób planujących 
zawarcie związku małżeń-
skiego, ich rodziców, aby 
zorientować się w propo-
zycjach, cenach, a czę-
sto utargować dobre zniż-
ki. Z kolei wystawcy mają 
niepowtarzalną okazję 
na pozyskanie klientów, 
podpisanie umów, a tak-
że podejrzenie oferty kon-
kurencji - uważa Mariusz 
Frej.

Naszym zdaniem jest to 
impreza nie tylko dla no-
wożeńców. Każdy znajdzie 
tu coś dla siebie. Biura po-
dróży proponują atrakcyjne 
wyjazdy, sale balowe zachę-
cają na różnego typu uro-
czystości. Piekarnie i cu-
kiernie oferują całą gamę 
wypieków, a  salony kosme-
tyczne prześcigają się w pro-
pozycjach zabiegów upięk-
szających.

Redakcja „Ziemi Socha-
czewskiej” ponownie objęła 
patronat medialny nad im-
prezą. Wydamy także spe-
cjalną gazetkę reklamową, 
rozdawaną podczas targów. 
Już dziś zapraszamy więc 
wszystkich, którzy chcieliby 
w niej zaistnieć. 

Jolanta Sosnowska

Szukamy Wspaniałych

Szopki do odbioru 

My powstańcy...

Na wystawie znajdziemy nazwiska dwustu powstańców

Magdalena Rosiecka z babcią

Wielka Gala na Bielanach

Mazowieckie Targi 
Ślubne już w marcu

 ■ Stu wystawców z wielu branż, pokazy, koncerty i konkursy dla odwiedzających oraz 
wycieczka do Wenecji dla dwojga. To wszystko już za kilka tygodni podczas dorocznych 
Mazowieckich Targów Ślubnych w Sochaczewie.

W ubiegłym roku targi cieszyły się ogromną popularnością
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* 20 stycznia do stolicy po-

jechały dary od sochacze-

wian dla Centrum Zdrowia 
Dziecka. Zbierane były 16 
grudnia podczas Spotka-

nia z Mikołajem na placu 
Kościuszki w Sochaczewie.

Grudniową imprezę po-
łączono z akcją charytatyw-
na - zbiórką zabawek i arty-
kułów papierniczych, które 
kilka dni temu trafiły do pa-
cjentów Centrum Zdrowia 
Dziecka w Warszawie leczą-
cych się na oddziałach On-
kologii i Gastrologii.

Zbiórkę przeprowadzi-
li pomysłodawcy akcji, gru-
pa uczniów - wolontariuszy 
z Gimnazjum nr 2 w Socha-
czewie. Odzew na ich apel, 
oraz wspierającego tę ak-
cję Urzędu Miejskiego, był 
ogromny. Mieszkańcy przy-
nieśli kilkaset lalek, samo-
chodów, maskotek, gier 

planszowych, mnóstwo ar-
tykułów papierniczych, któ-
re zapełniły po brzegi przy-
czepkę samochodową. 

Do Centrum Zdrowia 
Dziecka z prezentami wy-
brały się uczennice Natalia 
Opolska, Mira Jachimowicz 
i Ola Winnicka, a opiekę nad 
nimi sprawował nauczyciel 
Piotr Jażdżyk. W przekaza-
niu małym pacjentom góry 
podarków wziął także udział 
patron akcji, gwiazdor seria-
lu Rodzinka.pl Maciej Mu-
siał, który dodatkowo, z wła-
snych pieniędzy, ufundował 
dzieciom konsolę do gier 
PlayStation Vita. 

Jak mówią wolonta-
riuszki, w Centrum Zdro-
wia Dziecka przyjęto je 
bardzo ciepło i serdecznie. 
Dzieci poznały swego ido-
la, prosiły o autografy, robi-
ły sobie zdjęcia z ulubionym 
aktorem.

* Elektroniczna Weryfika-

cja Uprawnień Świadcze-

niobiorców - czyli eWUŚ 
wdrożona została w socha-

czewskim szpitalu 1 stycz-

nia br. Niepublicznie Za-

kłady Opieki Zdrowotnej 
w Sochaczewie także ko-

rzystają z nowego syste-

mu - inaczej NFZ nie za-

płaci im za leczenie. Czy 
system ułatwia pracę? Jak 
do niego podchodzą sami 
pacjenci?

Od nowego roku, reje-
strując się do lekarza, nie mu-
simy okazywać już aktual-
nego dowodu ubezpieczenia. 
Wystarczy mieć ze sobą do-
kument tożsamości z nume-
rem PESEL lub, jak w przy-
padku uczniów, aktualną 
legitymację szkolną. Dzięki 
temu obsługa pacjenta ma być 
szybsza i łatwiejsza. 

Sprawdziliśmy, jak wirtu-
alny system eWUŚ funkcjo-
nuje w sochaczewskich przy-
chodniach. Okazało się, że 
w większości odwiedzonych 
przez nas placówkach zdrowia 
działa on bez zarzutu. - Wystar-
czy mieć przy sobie dowód oso-
bisty. Do systemu wpisujemy 
numer PESEL danej osoby i na 
ekranie wyświetla się, czy pa-
cjent jest ubezpieczony, czy nie. 

Jeżeli pojawia się kolor zie-
lony, pacjent posiada ubez-
pieczenie, jeśli natomiast za-
świeci się kolor czerwony, to 
oznacza, że w bazie danych 
nic nie znaleziono na temat 
jego ubezpieczenia - infor-
muje Natalia Sałacińska, re-
jestratorka z przychodni Me-
dicamed w Sochaczewie. 
- Jeżeli okazuje się, że pacjent 
nie jest ubezpieczony, wtedy 
prosimy go o okazanie druku 
RMUA czy też innego aktual-

nego dokumentu potwierdza-
jącego prawo do świadczeń 
opieki zdrowotnej lub zło-
żenie oświadczenia, że opła-
ca składki. My jesteśmy w stu 
procentach zadowoleni z sys-
temu online. Zdecydowanie 
ułatwia on pracę - podkreśla. 

W podobnym tonie wypo-
wiadają się rejestratorki z przy-
chodni „Mój lekarz”, „Almed” 
oraz „Galen”. 

Jednak, jak dowiedzieli-
śmy się w jednej z przychodni 
specjalistycznych w centrum 
miasta, eWUŚ równa się więcej 
pracy w rejestracji. - Na przy-
kład, jeżeli pacjent miał wczo-
raj wizytę u laryngologa a na 
następny dzień jest umówiony 
do dermatologa, musimy co-
dziennie na nowo sprawdzać, 
czy nie stracił on ubezpie-
czenia - tłumaczy pracownik 

przychodni. - W ogólnym roz-
rachunku jesteśmy bardzo za-
dowoleni z eWUŚ, ale niestety 
czasami system potrafi się za-
wiesić. Nie potrafię odpowie-
dzieć na pytanie, czy wynika 
to z jego przeciążenia, czy po 
prostu komputery są za słabe. 
My z systemu pilotażowo za-
częliśmy korzystać już w grud-
niu, natomiast obligatoryjnie, 
jak i inne placówki medyczne, 
w styczniu - informuje dr Da-
riusz Krzemiński, właściciel 
NZOZ przy ul. Fabrycznej. 

- Faktycznie niekiedy sys-
tem lubi się zawiesić i zrobić 
nam psikusa - potwierdza pra-
cownica przychodni „Almed”. 
Placówki medyczne nie musia-
ły specjalnie przygotowywać się 
do korzystania z systemu. Przy-
chodnie musiały zakupić jedy-
nie specjalne oprogramowa-
nie umożliwiające weryfikację 
pacjentów online. Rejestrator-

ki natomiast nie przechodziły 
przeszkolenia. 

Anna Kaczmarek z przy-
chodni „Galen” w Chodakowie 
twierdzi, iż w większości pa-
cjenci są zadowoleni z działania 
systemu. - Jeśli ludzie dowiadu-
ją się, że przy ich nazwisku wy-
skakuje czerwony komunikat, 
są zdenerwowani. I nie ma się 
temu co dziwić. Wyjaśniamy 
sprawę, pacjenci mający pew-
ność, że są ubezpieczeni, skła-
dają oświadczenie i są normal-
nie rejestrowani do lekarza. 

- Uważam, że jest to 
świetny pomysł. Korzysta-
jąc z wizyty u specjalisty za-
wsze musiałam okazać do-
wód ubezpieczenia. Teraz jest 
zdecydowanie łatwiej - mówi 
na koniec spotkana w jednej 
z sochaczewskich przychod-
ni pani Ola. 

Katarzyna Łażewska 

Dzięki możliwości zaleca-
nego przez NFZ automatycz-
nego sprawdzania numerów 
PESEL pacjentów znacząco 
skrócony został czas potrzebny 
na weryfikację uprawnień. Na 
przykład w warszawskim Szpi-
talu Bielańskim nowe spraw-
dzenie uprawnień 200 pacjen-
tów zajęło około 20 sekund, a 
w jednej z warszawskiej przy-
chodni przy ul. Jagiellońskiej, 
mającej zapisanych na dany 
dzień 2800 pacjentów, taka we-
ryfikacja trwała około 5 minut.

Nikt nie odejdzie 
z kwitkiem

Również w naszym szpi-
talu od 1 stycznia funkcjonuje 

system Elektronicznej Weryfi-
kacji Uprawnień Świadczenio-
biorców (pacjentów) eWUŚ.  
Jak nam powiedziała Agniesz-
ka Jaczyńska, kierownik szpi-
talnej sekcji kontraktowania 
i rozliczeń:  - System działa, 
bo musi. Gdybyśmy się spóź-
nili, mielibyśmy problemy z 
rozliczeniem finansowania 
placówki za styczeń z tytu-
łu wykonywanych usług me-
dycznych w tym miesiącu. A 
takie przypadki w Polsce się 
zdarzały.

Zdarzały się też przypad-
ki, że pacjent miał przy sobie 
ważny odcinek renty czy le-
gitymację ubezpieczeniową, 
a system jego uprawnień nie 

potwierdzał. Wówczas, jak za-
pewnia Agnieszka Jaczyńska, 
pacjent zostawał przyjęty, ale 
też ostrzeżony, że istnieje jakiś 
problem, który należy wyja-
śnić. Bo może pracodawca za-
pomniał go zgłosić lub zrobił 
to nieskutecznie albo powstał 
jakiś błąd w ZUSie bądź w 
Narodowym Funduszu Zdro-
wia. 

Przyjęty zostanie również 
taki pacjent, którego uprawnień 
eWUŚ nie potwierdza, a on nie 
ma przy sobie żadnych innych 
dokumentów oprócz dowodu z 
PESELEM. Składa wówczas je-
dynie oświadczenie, że pracuje i 
gdzie, a później NFZ musi wy-
jaśnić to w ZUSie.

Ermułę warto 
mieć przy sobie

Tak więc, jak widzimy, 
mimo że od 1 stycznia nie mu-
simy już przynosić do szpita-
la dokumentów potwierdza-
jących nasze uprawnienia, jak 
legitymacje ubezpieczeniowe, 
odcinki renty czy tzw. ermuły 
(RMUA), na wszelki wypadek 
na razie lepiej je mieć. Choć są 
to przypadki incydentalne, bo 
na ogół system pracuje spraw-
nie, mimo że nasz szpital mu-
siał wprowadzić go w bardzo 
krótkim czasie.

- Tak naprawdę musieli-
śmy to zrobić w ciągu tygodnia 

- dodaje Agnieszka Jaczyńska. 
- Dlatego to na razie namiast-
ka tego, co byśmy chcieli. Nasz 
eWUŚ obecnie sprawdza tyl-
ko uprawnienia pacjentów, ale 
docelowo będzie też dokony-
wał rejestracji i sporządzał do-
kumentację medyczną. Do tego 
potrzebna jest jednak całkowita 
informatyzacja szpitala.

Jak pacjent dostaje 
się do systemu?

Otóż system eWUŚ prowa-
dzą ZUS i KRUS, a zgromadzo-
ne tam dane przetwarza NFZ, 
który udostępnia je placówkom 
zdrowia. Za zgłoszenie pracow-
nika do systemu odpowiedzial-
ny jest pracodawca, ZUS nato-
miast odpowiada za emerytów 
i rencistów, KRUS za rolników. 
Tak stworzona baza danych jest 
z dnia na dzień weryfikowa-
na. Ciągle się zmienia, bo prze-
cież codziennie ktoś się rodzi i 
umiera.

I na koniec prośba do 
mieszkańców, aby rodzice 
zwrócili uwagę na uprawnie-
nia swych dzieci, również tych 
starszych - studentów. Sam fakt 
studiowania nie załatwia przy-
należności do systemu. Dziecko 
studiujące, do 26 roku życia, aby 
mieć uprawnienia do medycz-
nych świadczeń, musi być zgło-
szone przy jednym z rodziców.

Sławomir Burzyński

eWUŚ działa także w sochaczewskich przychodniach 

W przychodni Medicamed system sprawdza się bez zarzutu

Wolontariuszki z Gimnazjum nr 2 w towarzystwie ulubionego 
aktora Macieja Musiała

Agnieszka Jaczyńska prezentuje zalety systemu eWUŚ

W szpitalu 
przyjmuje eWUŚ

 ■ Od 1 stycznia tego roku obowiązują uproszczone zasady weryfikacji uprawnień  
pacjentów do świadczeń opieki zdrowotnej ze środków publicznych. Po przeprowadzonej 
od połowy ubiegłego roku akcji informacyjnej do dnia dzisiejszego do systemu przystąpiło 
ponad 96 proc. placówek posiadających umowę z NFZ.

Dary dla małych 
pacjentów
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* Jesteśmy już na półmet-
ku ferii zimowych. Jak co 
roku w Miejskim Ośrodku 
Kultury przy ul. Żerom-

skiego 8 ponad 40-oso-

bowa grupa dzieci w wie-

ku 7 - 12 lat bierze udział 
w zajęciach pn. „Zima w 
mieście 2013”. 

Staramy się, aby zajęcia 
te odbywały się w formie 
zabawowej, tak aby pobyt 
u nas był dla dzieci odpo-
czynkiem od obowiązków 
szkolnych. Nie brakuje jed-
nak motywów nawiązują-
cych i zachęcających dzieci 
do udziału w stałych sek-
cjach, już po zakończeniu 
ferii. 

I tak, w pierwszym ty-
godniu dzieci miały moż-
liwość zapoznania się z 

tajnikami sztuki teatru, 
plastyki, poznały układy 
taneczne do swoich ulu-
bionych utworów muzycz-
nych. Nie zabrakło rów-
nież zabawy na lodowisku, 
na które dzieci chodzą 2 
razy w tygodniu, jak rów-
nież emisji ulubionych fil-
mów, tj. „Disco robaczki” i 
„Piraci”. 

Nie mniejsze atrakcje 
czekają na naszych pod-
opiecznych w drugim ty-
godniu ferii. Jednak naj-
bardziej oczekiwana przez 
dzieci jest wycieczka, na 
którą wybieramy się w 
czwartek. Dokąd? Niech to 
pozostanie niespodzian-
ką dla naszych podopiecz-
nych. Zdradzimy ją w na-
stępnej relacji. 

* Już pół roku minęło od 
momentu, w którym Prze-

mko Stachowski zwrócił 
uwagę, iż nasza chodakow-

ska mozaika jest prawdo-

podobnie dziełem znanych 
artystów Hanny i Gabriela 
Rechowiczów z Warszawy. 

Pół roku poszukiwań 
na potwierdzenie tego faktu 
przyniosło oczekiwany suk-
ces. 2 listopada 2012 r. au-
tentyczność mozaik, dzięki 
Zuzannie Rechowicz-Piąt-
kowskiej (córce artystów) i 
Pawłowi Giergoniowi (histo-
rykowi sztuki), została po-
twierdzona. 

W sobotę 19 stycznia mie-
liśmy zaszczyt gościć w MOK 
„Chopina 101” samą artystkę 
- Hannę Rechowicz, żonę Ga-
briela „Gabra” Rechowicza, z 
którym współtworzyła arty-

styczny duet.  Razem tworzyli 
niezapomniane dzieła, łącząc 
w nich architekturę, malar-
stwo oraz mozaiki ścienne. 
Ich abstrakcyjne kompozycje 
zdobiły najważniejsze obiek-
ty architektury powojennego 
modernizmu w Warszawie, 
takie jak Dom Chłopa, Su-
persam czy pawilon basenów 
Legii.  My mamy to szczęście, 
że tak znani artyści w Polsce 
i poza nią są również autora-

mi słynnej już  mozaiki zdo-
biącej fasadę MOK „Chopi-
na 101”. 

„Takie skarby nale-
ży chronić” - zauważył Pa-
weł Giergoń, znany histo-
ryk sztuki, redaktor portalu 
sztuka.net, fotograf, miłośnik 
mozaik oraz autor m.in. „Ar-
chimapy” wydanej przez 
Muzeum Powstania War-
szawskiego, na której odna-
leźć można 50 mozaik, głów-

nie z lat 60. XX wieku, a który 
towarzyszył Pani Hannie Re-
chowicz w Sochaczewie.

Sama wizyta, w której 
uczestniczyła również dyrek-
tor MOK Halina Pędziejew-
ska, kierownik filii Choda-
ków  Anna Sobkowicz-Folle 
oraz artysta malarz Przemko 
Stachowski, upłynęła w miłej 
i pełnej wspomnień atmosfe-
rze, a jednocześnie dotyczyła 
konkretnych planów związa-
nych z przygotowywaną wy-
stawą „3xM. Mozaika Murale 
Malarstwo. Wystawa Twór-
czości Hanny i Gabriela Re-
chowiczów”, która ma się od-
być w MOK-owskiej Galerii. 

Już dziś serdecznie zapra-
szamy na tę wyjątkową wy-
stawę. O dalszych przygoto-
waniach do niej będziemy 
informować na bieżąco. 

Anna Sobkowicz-Folle

Przypomnijmy, że już 
wcześniej ruszył program eks-
perymentalny, podczas którego 
17 wytypowanych przez Mini-
stra Kultury i Dziedzictwa Na-
rodowego szkół, wśród których 
znalazła się również szkoła mu-
zyczna z Sochaczewa, otrzy-
mało dużą autonomię w kon-
struowaniu nowego systemu 
nauczania. Jednocześnie trwają 
prace nad nowymi podstawami 
programowymi. Zwraca się w 
nich szczególną uwagę na mu-
zykowanie zespołowe. Efekty 
programu realizowanego w po-
szczególnych placówkach będą 
podstawą do tworzenia nowej 
wizji kształcenia artystycznego 
dzieci i młodzieży.

Autorskie programy 
nowej szkoły

W naszej nowością jest 
wprowadzenie przedmiotu 
„techniki ruchu”, obejmujące-
go m.in. tańce ludowe, dworskie 
czy stylizowane. Pojawiły się za-
jęcia teatralne, połączone z mu-
zyką, ruchem, śpiewem czy tań-
cem, których efekty widzimy 
ostatnio podczas szkolnych kon-
certów. Prowadzone są bezpłat-
ne kursy przygotowawcze dla 
kandydatów do szkoły, z których 
korzystać mogą dzieci już od 5 
roku życia.

Kolejna zmiana dotyczą-
ca najmłodszych to połączenie 
rytmiki z elementami kształ-
cenia słuchu, a w starszych 
klasach podział na działy: in-

strumentalny i muzykowania 
zespołowego. Poza tym piani-
ści będą mieli możliwość wybo-
ru instrumentu dodatkowego, a 
przed nie pianistami pozosta-
je tylko rok fortepianu dodat-
kowego, zaś później sami de-
cydują, czy chcą kontynuować 
dodatkowy fortepian, czy inny 
instrument. Pianiści mogą też 
korzystać z nowego przedmio-
tu improwizacja fortepianowa.

Na czele  
grupy ekspertów

Minister powołał również 
grupy ekspertów z poszczegól-
nych dziedzin. Na czele fachow-
ców zajmujących się kształ-
ceniem muzycznym stanęła 
dyrektor naszej szkoły, Joanna 
Niewiadomska-Kocik. 

- W pierwszym tygodniu 
ferii spotkali się nauczyciele z 
tych 17 szkół pilotażowych - 
mówi pani dyrektor. - I muszę 

powiedzieć, że był to moment 
dziejowy, gdy po raz pierw-
szy pan minister pytał i słu-
chał nauczycieli, którzy mó-
wili o swoich przemyśleniach i 
propozycjach co do przyszłego 
kształcenia młodych muzyków.

Nieławkowe metody
Jest wiele powodów tych 

zmian. Po pierwsze kształcenie 
coraz młodszych dzieci, do cze-
go konieczne są inne niż dotych-
czas, nieławkowe metody. 

- Na przykład wiele wspól-
nego muzykowania jest już w 
szkole I stopnia - mówi Joanna 
Niewiadomska-Kocik - co do 
tej pory było ewenementem. 
Dotychczas w naszym syste-
mie stawiało się na kształcenie 
solistyczne. Jeśli zaś popatrzy-
my na ościenne kraje, gdzie są 
inne systemy edukacji arty-
stycznej, to widzimy, że tam 
jest odwrotnie - nacisk kła-

dzie się na granie orkiestrowe 
i większość uczniów gra w ze-
społach. Do tej pory absolwen-
ci naszych szkół, wyjeżdżając 
do pracy za granicę, mieli pro-
blemy ze współpracą w grupie. 
I to musimy zmienić. Bo prze-
cież średnia szkoła muzyczna 
to już szkoła zawodowa, a sko-
ro tak, muszą być jasno okre-
ślone umiejętności  i kompe-
tencje jakie powinni posiąść 
absolwenci ją opuszczający. 

Już 1 marca wszyscy eks-
perci spotkają się w Teatrze 
Wielkim w Warszawie na ogól-
nej konferencji i zaraz potem 
rozpoczną się spotkania stu-
dyjne, podczas których będą 
tworzone podstawy progra-
mowe nowego systemu eduka-
cji muzycznej, by po konsulta-
cjach środowiskowych w maju 
i czerwcu zamknąć nad nimi 
prace.

Małgorzata Pałuba

21-22 marca 2013
Miejski Ośrodek Kultu-

ry w Sochaczewie serdecz-
nie zaprasza: przedszkola, 
szkoły podstawowe, gim-
nazja, szkoły średnie a tak-
że wszystkich miłośników 
teatru działających na tere-
nie powiatu sochaczewskie-
go  do udziału w przeglą-
dzie amatorskich teatrów 
,,SPAT”.

SPAT-y mają już 18 lat 
i organizowane są z okazji 
Międzynarodowego Dnia 
Teatru, który na całym 
świecie obchodzony jest 27 
marca. W tym roku impre-
za ta zmienia swoją formułę 
i poszerzona będzie o:

* Warsztaty dla nauczy-
cieli i instruktorów „Kre-
atywność i ekspresja w te-
atrze”, które mają na celu 
poszerzenie wiedzy na te-
mat edukacji kulturalnej i 
zapoznanie z nowymi tech-
nikami teatralnymi i tech-
nikami edukacji interak-
tywnej. Przede wszystkim 
jednak warsztaty te mają 
umożliwić nauczycielom 
i instruktorom wymianę 
doświadczeń związanych 
z przygotowaniem dzieci 
i młodzieży do pracy nad 
spektaklem. Warsztaty od-

będą się w dn. 23-24 lutego 
w godz. 10.00 - 13.00. 

Zapisy na warsztaty te-
lefonicznie bądź e-mail:  
46 863 25 72; moksocha-
czew@wp.pl

* Interesujące spektakle 
dla dzieci i młodzieży za-
praszane gościnnie na So-
chaczewskie Spotkania Te-
atralne SPAT 

Termin i miejsce:
* Miejski Ośrodek  Kul-

tury - filia Chodaków ul. 
Chopina 101

* 21 - 22 marca 2013 r.
* 21 marca od godz.  9.00 

- grupy młodsze od 3 do 
12 lat (w tym przedszkola i 
szkoły podstawowe)

* 22 marca od godz. 9.00 
-  grupy starsze od 13 lat (w 
tym szkoły gimnazjalne i 
średnie)

* Po konkursie, w cza-
sie obrad jury, dodatkowo 
dzieci i młodzież będą mo-
gli zobaczyć dwa spektakle 
gościnnie występujace na 
SPAT.

Zgłoszenia przyjmowa-
ne będą do 15 marca.

Szczegółowe informacje 
oraz karta zgłoszenia  znaj-
dują się na stronie Miejskie-
go Ośrodka Kultury „Cho-
pina 101”.

Nasi wyznaczają 
kierunki kształcenia

 ■ Trwa reforma kształcenia w polskich szkołach artystycznych. Sochaczewska szkoła 
muzyczna  wraz z jej dyrektorem Joanną Niewiadomską-Kocik znajdują się w samym 
centrum wytyczającym kierunki zmian.

Hanna Rechowicz w Sochaczewie Ferie na półmetku

Sochaczewskie  
Spotkania Teatralne SPAT 
- nowa odsłona FESTIWALU

Teatralne popisy uczniów szkoły muzycznej
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Sochaczewianin Roku 2012

Anna Kowalik

Wojciech Błaszczyk Natalia Partyka

Adam Radożycki

Sławomir Cypel

NOMINOWANI  NOMINOWANI  NOMINOWANI 

Tygrysice  
i Marcin Stencel

Alicja Ozimek

Katarzyna Mańko

Plebiscyt na Sochaczewskiego Sportowca i Trenera Roku

Alfred Nowiński

 ■ Zakończyliśmy już prezentację osób 
nominowanych do tytułu „Sochaczewianina 
2012 Roku”. Nadszedł czas na głosowanie. 
Jak co roku zapraszamy naszych 
Czytelników do wskazywania swoich 
faworytów. Tradycyjnie uczynić to 
można tylko na oryginalnych kuponach 
drukowanych w naszej gazecie. Wystarczy 
je wyciąć, wypełnić i dostarczyć do redakcji 
„Ziemi Sochaczewskiej” osobiście lub 
listownie. W tym numerze zamieszczamy 
pierwszy kupon. Przypominamy również,  
że jedna osoba głosować może wielokrotnie 
i na różnych kandydatów, zaś warunkiem 
ważności jest podanie imienia i nazwiska 
zgłaszającego. Kupony niepodpisane nie 
będą brane pod uwagę podczas liczenia 
głosów. A czeka na nie, jak zawsze, 
komisyjnie zaplombowana urna. Zapraszamy. 

Doświadczony prawnik, współwłaściciel warszaw-
skiej kancelarii „Błaszczyk i partnerzy”. Sochaczew 
poznał go bliżej, gdy stanął na czele protestów 
przeciwko rozporządzeniu ministra sprawiedliwości, 
znoszącemu ponad sto sądów w całej Polsce,  
w tym również w naszym mieście. Po wielu 
dowodzonych przez mecenasa Błaszczyka  
spektakularnych akcjach, nasz sąd zniknął  
z ministerialnej listy sądów do likwidacji.

Poziom szkoły, której dyrektorem jest od czterech  
lat, czyli Zespołu Szkół Ogólnokształcących  
im. F Chopina, rośnie z roku na rok. Widać to m.in. 
po wynikach w ogólnopolskich rankingach,  
w których szkoła uzyskuje coraz wyższe noty. 
Mówi się, że w tym zespole uczniowie muszą 
ciężko pracować, ale w wyniku tej pracy praktycznie 
wszyscy absolwenci dostają się na wyższe studia  
i to na wybrane, wymarzone kierunki.

Założyciel klubu Dragon, który od 1985 roku  
zajmuje się sportami walki. Posiada uprawnienia  
do szkolenia w samoobronie, walce wręcz, jiu-jitsu  
oraz MMA - Vale Trudo. Jego podopieczni  
zdobywają wiele trofeów i medali. Jest również 
organizatorem największych amatorskich imprez 
MMA w Polsce, w tym również charytatywnych. 
Sławomir Cypel to też sędzia sportów walki  
oraz zwolennik wielu ekstremalnych wyzwań.

Grająca już szósty rok w Sochaczewskim 
Klubie Tenisa Stołowego Bronisława Gawrylczyka 
zawodniczka, w minionym roku wzięła udział  
w paraolimpiadzie a także reprezentowała Polskę  
na igrzyskach olimpijskich. Wchodząc do finałowej 
trzydziestki, znalazła się na pozycji, jakiej do tej 
pory nie zajmowała żadna polska zawodniczka. 
Trzecie już złoto indywidualnie i brąz z drużyną na 
paraolimpiadzie to kolejne potwierdzenie jej klasy.

Zespół od 2008 roku trenuje Marcin Stencel,  
który jest z pewnością ojcem wielu sukcesów 
Tygrysic. Miniony sezon był bardzo udany  
dla sochaczewianek, które w klasyfikacji końcowej 
Mistrzostw Polski zajęły drugie miejsce.  
W turniejach kwalifikacyjnych były raz pierwsze,  
trzy razy drugie i dwa razy trzecie. W zespole trenuje 
obecnie 20 rugbistek w wieku od 15 do 28 lat,  
a sześć z nich to reprezentantki Polski.

Wychowawczyni z Przedszkola nr 3 przy  
ul. Poprzecznej, w którym pracuje od wielu lat. 
Grupy, którymi się opiekuje, potrafią wiele osiągnąć. 
Anna Kowalik bardzo dba o wszechstronny 
rozwój dzieci. Jest nauczycielem kreatywnym i 
poszukującym, a co najważniejsze, mającym bardzo 
dobry kontakt z dziećmi. Organizuje dla swoich 
wychowanków wiele edukacyjnych wycieczek, by jak 
najwszechstronniej poznawali otaczający ich świat.

Znana animatorka kultury i nauczycielka muzyki, 
inicjatorka powołania w Sochaczewie w 2007 r. 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku, jak również motor 
napędowy jego działań. Na co dzień z uśmiechem 
i entuzjazmem lideruje sochaczewskim seniorom 
udowadniając, że ustawowy wiek emerytalny  
to wciąż dobry czas na aktywność, działanie  
i dawanie dobrego przykładu młodszemu pokoleniu, 
z którym stale ma okazję współpracować.

Lekarz weterynarii znany wszystkim sochaczewskim 
miłośnikom zwierząt, którzy nazywają ją panią 
Kasią. Jej gabinet mieści się przy ul. Warszawskiej, 
a jakość świadczonych tam usług najbardziej 
oddaje ciągła, niekończąca się kolejka pacjentów. 
Katarzyna Mańko jest osobą poświęcającą się 
bez reszty ratowaniu, czasami beznadziejnych, 
przypadków. Nie odmówi pomocy nikomu, 
niezależnie od pory dnia.

Z zamiłowania historyk i propagator swojego 
regionu. Poprzez działania na różnych polach stara 
się z jednej strony promować gminę na zewnątrz,  
z drugiej upowszechnić jej dzieje wśród mieszkań-
ców. Jest założycielem Stowarzyszenia Seniorów 
Gminy Nowa Sucha, gminnym radnym, udziela się 
też w Radzie Społecznej ZOZ przy sochaczewskim 
szpitalu i walnie przyczynił się do odbudowy mostu 
w Kozłowie Szlacheckim. 

Urna zaplombowana przez zdobywców tytułu  
- Marka Stępowskiego i Monikę Osiecką-Jaworską

Sochaczewianin Roku 2012

Na jednym kuponie można oddać głos tylko na 
jednego kandydata. Kupony z dwoma lub więcej 
zaznaczeniami, jak również kupony nie podpisane, 
uznane będą za nieważne.

Dowolnym znakiem zaznacz kratkę przy 
kandydacie, na którego oddajesz swój głos:

 Anna Kowalik

 Wojciech Błaszczyk

 Natalia Partyka

 Adam Radożycki

 Sławomir Cypel

 Tygrysice  

   i Marcin Stencel

 Alicja Ozimek

 Katarzyna Mańko

 Alfred Nowiński

Imię, nazwisko i adres głosującego: 

.......................................................................... 

..........................................................................

Wydawać się może, że sprawa tytułów już jest 
rozstrzygnięta. Nic bardziej błędnego. Świat wir-
tualny lubi płatać przeróżne figle, dlatego zachę-
cam do głosowania na naszych sportowców i tre-
nerów.

 ■ Trwa plebiscyt na Sochaczewskiego Trenera oraz Sportowca Roku 2012. Można jeszcze oddać swój głos wchodząc na facebookową 
stronę miejskiego fanpage'a https://www.facebook.com/urzad.miejski.w.sochaczewie Do niedzieli (3.02, godzina 23.00) oddanych  
zostało 4236 głosów. Sytuacja w poszczególnych kategoriach jest następująca:

Nominowani do tytułu 
Sochaczewskiego Trenera Roku 2012

Marcin Stencel (Tygrysice Sochaczew) 655

Jakub Seklecki (RC Orkan Sochaczew) 540

Jerzy Szymański (UKS Orkan-Judo Sochaczew) 70

Bogdan Wróbel (RC Orkan Sochaczew) 48

Józef Szajewski (Bzura Chodaków) 26

Nominowani do tytułu 
Sochaczewskiego Sportowca Roku 2012

Emilia Banaszek (Tygrysice Sochaczew) 812

Maciej Kuśmierkiewicz (OSS Sochaczew) 714

Zuzanna Gajda (Orka Sochaczew) 416 

Mateusz Pawłowski (RC Orkan Sochaczew) 355

Natalia Partyka (SKTS Sochaczew) 295

Wiktor Dobrowolski (RC Orkan Sochaczew) 105

Kamil Celeda (Bzura Chodaków) 86

Bartosz Ponichtera (UKS Siódemka Sochaczew) 53

Konrad Feliga (UKS Siódemka Sochaczew) 42

Fabian Filipiak (Razem i Sprawnie) 19

Dotychczasowi liderzy plebiscytu - Emilia Banaszek  
i Marcin Stencel
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Kiedy pytam, jak zaczęła się 
jej przygoda z muzyką, nie po-
trafi wskazać konkretnego mo-
mentu. Twierdzi, że śpiewa od 
zawsze, od kołyski. 

- Pochodzę z bardzo muzy-
kalnej rodziny. Mój dziadek grał 
na skrzypcach, drugi dziadek i 
tata na akordeonie, moja siostra 
Magdalena tańczyła w zespole 
Mazowsze,  zdawała też na wo-
kalistykę. Do tej pory, przy róż-
nych okazjach urządzamy sobie 
rodzinne muzykowanie. Wtedy 
moja mama wspiera nas wokal-
nie - mówi Aldona Tomaszew-
ska. - Pamiętam czasy, kiedy 
jako dziewczynka wracałam 
ze szkoły, to cała wieś wiedzia-
ła, że idę do domu. Całą drogę 
od autobusu wyśpiewywałam. 
Aż w końcu mama powiedzia-
ła, że chyba trzeba mnie zapisać 
do szkoły muzycznej.

Nie wiadomo, czy rzeczy-
wiście tak by się stało, gdyby 
nie pewne zrządzenie losu. W 
jednym z rodzinnych spotkań 
uczestniczył znany muzyk, 
szef sochaczewskiego Big-ban-
du Bernard Pacholski. Kilku-
letnia Aldona wykorzystała tę 
okazję, prosząc, aby zechciał jej 
posłuchać. Przesłuchanie chy-
ba wypadło nieźle, bo jeszcze 
w tym samym roku, po egza-
minie wstępnym, 10-letnia Al-
dona została uczennicą szkoły 
muzycznej w Sochaczewie.

- To był najwyższy czas, bo 
i tak nauczyciele dopytywa-
li, dlaczego zgłosiłam się tak 
późno. W szkole muzycznej 
spotkała mnie jednak niespo-
dzianka. Jako mała dziewczyn-
ka wyobrażałam sobie, że jak 
tam pójdę, to nie będę robić nic 

innego, tylko śpiewać. Okazało 
się, że w szkole nie ma klasy wo-
kalnej, że muszę wybrać instru-
ment. Zdecydowałam się na 
skrzypce, a później doszła jesz-
cze altówka - wspomina Aldo-
na Tomaszewska i przyznaje, że 
do instrumentów nie przykła-
dała się tak jak powinna. Cały 
czas chodziło jej po głowie śpie-
wanie. Mimo to skończyła pod-
stawową i średnią szkołę mu-
zyczną.

Nie było łatwo. Zwłasz-
cza kiedy rozpoczęła naukę 
w liceum ekonomicznym, do 
domu w Wężykach wracała 
wieczorem. Najpierw były za-
jęcia w liceum, potem w szkole 
muzycznej. Wieczorem powrót 
autobusem do domu, odrabia-
nie lekcji, gra na instrumencie 
i następnego dnia ten sam sce-
nariusz. Ale poradziła sobie. Do 
dziś zastanawia się jednak, czy 
dokonała właściwego wyboru 
idąc na studia prawnicze.

- W środowisku, w którym 
dorastałam, panowało przeko-

nanie, że z muzyki się nie da 
żyć, że trzeba mieć w ręku ja-
kiś zawód, a śpiewać można dla 
przyjemności. Ale im jestem 
starsza, tym bardziej tęsknię za 
profesjonalnym śpiewaniem. I 
wiem jedno, że mojej córce nie 
będę doradzać wyboru z roz-
sądku - zapewnia nasza roz-
mówczyni.

Antidotum na tę muzyczną 
tęsknotę najpierw było 11-let-
nie śpiewanie z sochaczew-
skim zespołem, a teraz udział 
w konkursach i przeglądach 
piosenkarskich. Pani Aldona 
ma nawet za sobą dwukrotny 
udział w „Szansie na sukces”. 
Za pierwszym razem wystę-
powała w półfinale programu. 
Po jakimś czasie  zgłosiła się z 
piosenkami Ewy Demarczyk. 
Mimo że zakwalifikowano ją 
do udziału w półfinale, w te-
lewizji jej nie zobaczymy. Naj-
pierw dlatego, że Ewa Demar-
czyk odmówiła udziału w 
programie, teraz, bo audycję 
zdjęto z anteny.

Pani Aldona nie poddaje się 
tak łatwo. Cały czas pracuje nad 
głosem, skończyła nawet studia 
podyplomowe z historii muzy-
ki, aby nie tracić z nią kontak-
tu. Jakiś czas temu nawiązała 
współpracę z Katarzyną Orliń-
ską, znaną w sochaczewskim 
środowisku muzycznym pia-
nistką, która akompaniuje jej 
podczas występów. 

- Doceniam wszelkie  uwa-
gi muzyków, m.in. Jolan-
ty Kawczyńskiej oraz aktor-
ki płockiego teatru Magdaleny 
Tomaszewskiej, bo wciąż chcia-
łabym się doskonalić. Wysoko 
cenię sobie  również  wsparcie 
mojego męża Grzegorza, który 
doskonale rozumie, jak ważna 
jest dla mnie muzyka.

Przy całej swojej skromno-
ści, jest silną osobowością. Wi-
dać to zresztą, kiedy wychodzi 
na scenę. A jak zaczyna śpie-
wać, dreszcze chodzą po ple-
cach.

Jolanta Kawczyńska - mu-
zyk i kierownik domu kultu-
ry w Boryszewie, mówi, że to 
bardzo zdolna osoba, która cią-
gle poszukuje swojej muzycz-
nej drogi. Fakt, że lubi śpiewać 
i próbuje różnych form, otwiera 
przed nią nieznane jeszcze ho-
ryzonty. Na razie poznaliśmy 
ją w piosence poetyckiej, ale nie 
wiadomo, czy jest to jej ostatnie 
słowo.  

Redakcja „Ziemi So-
chaczewskiej” będzie mia-
ła przyjemność gościć Aldo-
nę Tomaszewską podczas gali 
„Sochaczewianina Roku”. Już 
dziś zapraszamy na ten wyjąt-
kowy wieczór.

Jolanta Sosnowska

* Mimo iż styczeń kojarzy 
się nam ze srogą zimą, to 
nie zapomnijmy, że jest to 
również czas karnawału. W 
tym okresie bawią się nie 
tylko dorośli, dzieciom plą-

sy i zabawa w rytm muzyki 

również sprawia wiele przy-

jemności.

We wtorek 15 stycznia 
2013 r. w Miejskim Przedszko-
lu nr 7 im. Marii Montessori w 
Sochaczewie odbył się bal kar-
nawałowy. Uroczystego cha-
rakteru zabawie nadał polo-
nez, podczas którego dzieci 

mogły zaprezentować pomy-
słowe stroje. Wśród maluchów 
można było rozpoznać wielu 
znanych bohaterów bajek, były 
księżniczki, piraci, pszczółki, 

rycerze i wiele innych barw-
nych postaci. Dopełnieniem 
udanej zabawy były rożnego 
rodzaju konkursy, nagradzane 
słodkimi upominkami. 

Kolejną uroczystością wpi-
saną w przedszkolny kalendarz 
było święto Babć i Dziadków. 
Podczas spotkań z kochany-
mi gośćmi wnuczęta dzięko-
wały występami artystyczny-
mi za poświęcenie, cierpliwość 
i miłość. Dzieci bardzo staran-
nie przygotowywały się do wy-
stępów, co zostało nagrodzone 
gromkimi brawami i pochwa-
łami ze strony gości. Miłą nie-
spodzianką były upominki 
wręczane przez małych arty-
stów oraz słodki poczęstunek 
przygotowany przez rodziców.

Justyna Radzka

Zmiana rozkładu jazdy autobusów ZKM
W związku ze zmianą rozkładu jazdy pociągów  
od 10.02 2013 nastąpi korekta w rozkładzie jazdy 
autobusów miejskich. Polegać będzie ona na przyspie-

szeniu w dni robocze pierwszych kursów linii:
- Nr 2 od Brochowa i Centrum w kierunku PKP  
i od Energomontażu do PKP i Centrum o 8 min. 
- Nr 3 od Gawłowskiej i Centrum w kierunku PKP  
o 10 min oraz od Energomontażu do PKP i Centrum  
o 5 min. 
- Nr 5 od Korczaka i Centrum w kierunku PKP o 4 min.
- Nr 6 od Chodakowa i Centrum w kierunku PKP  
o 17 min i od Energomontażu do PKP i Centrum  
o 7 min.

Szczegóły zmian i rozkłady jazdy po korekcie  
będzie można znaleźć na naszej stronie internetowej 
www.zkm.sochaczew.pl i na przystankach.

Świętowanie w przedszkolu

Takiemu policjantowi żaden Spider-Man się nie wywinie

Gonzo & The Prezidents byli gwiazdą koncertu w Przystani

Śpiewanie  
na zawołanie

 ■ Z zawodu prawnik, z zamiłowania wokalistka wciąż poszukująca swojej muzycznej 
tożsamości. Podczas jednego z koncertów uwiodła publiczność własną interpretacją 
piosenek Ewy Demarczyk i Czesława Niemena. Aldonę Tomaszewską, mimo że nie mieszka 
obecnie w Sochaczewie, z naszym miastem łączą silne związki.

Aldona Tomaszewska podczas koncertu w DDPS
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* W sobotę 19 stycznia 
Przystań nad Bzurą za-

inaugurowała kolejny se-

zon rockowego grania w 

Socho. Tym razem impre-

zę zorganizowała „Kultu-

ra” promując swoje wy-

dawnictwo fonograficzne 
„Outsider Rock”. Jak za-

powiedzieli organizatorzy, 

z pewnością nie będzie to 
ostatnia muzyczna impreza 

w naszym mieście.

Rozpoczęli Detoxifica-
tion. Co prawda w niepeł-
nym składzie, ale dali so-
bie radę. Piekielne dźwięki 
wydawane z wątłego cia-
ła Grześka Ptaszka robiły 
wrażenie. Zespół po raz ko-
lejny pokazał zwyżkę for-
my. Jak tak dalej pójdzie, to 
z pewnością już niedługo 
mocno namieszają w rocko-
wym światku.

Szybka zmiana nastroju 
i na scenie pojawił się pun-
kowy Pacierz. Energia ich 
muzyki może powalić na-
wet najbardziej odpornych, 
a buntowniczy przekaz mo-
dlitwy z agrafką w tle pozo-
staje w pamięci zwłaszcza 
młodszej publiczności. Tra-
dycyjnie pod sceną zawiro-
wało, a rycerze pogo mieli 
szansę odreagowania stre-
su codziennej, szarej mono-
tonii.

Kolejna odsłona i prze-
nosimy się w czasy psycho-
delicznego odlotu, gdyż do 
roboty wzięli się Gonzo & 
The Prezidents.

Z głośników sączą się 
klimaty w stylu The Doors. 
Charyzmatyczny wokali-
sta Kacper daje show, a po-
zostali muzycy niewiele mu 
ustępują. Psychodelia pod-
rasowana rytmami reggae 
króluje. Publiczność zaczy-
na pląsać. Czas jakby się za-
trzymał, a muzyka płynęła 
sobie z głośników.

Rockową noc zakoń-
czył Poligon nr 4. Miałem 
przyjemność słuchać ich 
jako suportu przed koncer-
tem Kazika i Kultu. Ponow-
nie nastąpiła zmiana nastro-
ju i znalazłem się w Seattle, 
gdzie rządził grunge, a jed-
nocześnie na warszawskiej 
ulicy, gdyż zespół wyraźnie 
zafascynowany jest Nirvaną 
oraz Kultem z Kazikiem Sta-
szewskim. Chłopaki wyrwa-
li z siebie sporo energii i dali 
naprawdę dobry koncert. 
Kilka ich kawałków (np.: 
Odrzut) robi wrażenie. Ko-
lejny rockowy wieczór, a ra-
czej noc, przeszła do historii. 
Niech żałują ci wszyscy, któ-
rym strach przed zimnem i 
śniegiem nie pozwolił w so-
botę wyjść z domu.

Tomasz Ertman

Rockowy rok 

przed nami

FO
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USŁUGI
 O Vertal- żaluzje - werticale 

-rolety materiałowe 

-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery. 
Producent, montaż, VAT,  
tel. 602-736-692,  
512-342-751.

ZS-1

 O Autozłom, kasacje pojazdów, 
odbiór pojazdów,  
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

 O „VIDEOCOLOR” 
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY,  
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

 O Przeprowadzki  
- transport kompleksowo,  
tel. 510-121-089.

ZS-9 B,R

 O Usługi hydrauliczne, 
nowoczesne instalacje 
sanitarne w miedzi i plastiku, 
tel. 46 863-40-87,  
601-154-847.

ZS-10

 O Pranie dywanów  
i tapicerek,  
tel. 608-582-751,  
46 863-57-55.

ZS-12 B,R

 O ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, MOSKITIERY, 
MARKIZY, REFLEKSOLE. 
DARMAR  

Sochaczew,  
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”). Największy 
wybór! Najniższe ceny!  
www.darmar-sochaczew.pl 
tel. 46 862-86-07,  
602-459-904.

ZS-16

 O Glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, zabudowy 
K.G., panele, parkiety, 
docieplanie, kominki,  
tel. 604-166-988

ZS-18 B

 O Malowanie, gipsowanie, KG, 
tel. 602-383-118.

ZS-19

 O NAJLEPSZE W MIEŚCIE 
PRANIE DYWANÓW, 
WYKŁADZIN, TAPICEREK 
MEBLOWYCH I SAMO-
CHODOWYCH. PRZY 
TRZECH DYWANACH 
KOLEJNY  
DO 6 M2 GRATIS.  
TEL. 602-380-336.

ZS-21 Cz,D,B

 O Tynki maszynowe,  
profesjonalnie,  
tel. 608-444-405.

ZS-23

 O Wylewki maszynowe,  
tel. 511-440-509.

ZS-31 B

 O Firma Budowlana 
MAR-BUD podejmie się 
budowy domów i obiektów 
handlowo-usługowych 
profesjonalne wykonanie, 
atrakcyjne ceny,  
tel. 692-487-743.

ZS-32 B

 O Wypożyczalnia narzędzi, 
elektronarzędzi budowlano- 
drogowych. Paprotnia,  
ul. Skośna 45 (Teresin),  
tel. 601-77-00-14,  
46 861-55-76,  
tel. do operatora: 691-77-00-97.

ZS-37

 O Docieplanie budynków,  
tel. 694-124-842.

ZS-38

 O Adaptacja poddaszy, 
kompleksowe  
wykończenie wnętrz, 
budowa domów i garaży,  
tel. 506-265-915.

ZS-44

 O Wywóz szamba,  
tel. 664-627-946.

ZS-50

 O Glazura, hydraulika, 
remonty, solidnie,  
tel. 602-670-035.

ZS-59

 O Usługi  
remontowo-wykończeniowe, 
tel. 606-927-661.

ZS-61

 O Cyklinowanie bezpyłowe,  
tel. 666-088-518.

ZS-64

 O PROFESJONALNE PRANIE 

DYWANÓW, WYKŁADZIN, 
TAPICEREK,  
www.profesjonalnepranie.pl, 
tel. 516-689-712.

ZS-67 2B,K

 O Transport mebli,  
przeprowadzki,  
przyjmę zlecenia,  
wystawiam faktury VAT,  
tel. 604-442-235.

ZS-78

 O Wywóz szamba,  
tel. 606-374-093.

ZS-79

 O Usługi hydrauliczne,  
tel. 662-480-962.

ZS-81

 O Cyklinowanie bezpyłowe, 
układanie podłóg, solidnie, 
tel. 604-075-293.

ZS-87

 O Tanie wysyłki kurierskie,  
ul. Targowa 13A.  
Informacja: 693-778-112.

ZS-92 Cz

 O Glazura - terakota, malowa-

nie, gładź, tel. 607-728-362.
ZS-99

 O Remonty kompleksowo,  
tel. 691-863-303.

ZS-110

 O Remonty - wykończenia 
wnętrz (docieplenie 
poddaszy, gładzie, glazura, 
malowanie, przeróbki 
elektryczne, hydrauliczne) 
duże doświadczenie, 
konkurencyjne ceny,  
tel. 502-228-972, 
604-645-981.

ZS-112

 O Glazura, terakota,  
malowanie, panele,  
szybko, solidnie,  
tel. 507-966-469.

ZS-144

 O Murowanie domów  
+ dachy, ocieplanie 
budynków,  
tel. 609-114-587.

ZS-148

 O Glazura, gipsy,  
malowanie, panele,  
wymiana drzwi, okna,  
tel. 606-702-027.

ZS-161

 O Hydraulik 24 h,  
tel. 535-87-455.

ZS-171

 O Wycinka trudno  
dostępnych drzew,  
tel. 506-660-095.

ZS-175

 O Rozdrabnianie  
gałęzi rębakiem,  
tel. 667-732-751.

ZS-176

 O Wylewki agregatem  
tel. 531-402-222.

ZS-177 R,B

 O Hydraulika, glazura, 
malowanie,  
tel. 691-863-303

ZS-189

 O Glazura, terakota,  
remonty - solidnie,  
tel. 602-670-035

ZS-191

 O Remonty - gładź,  
malowanie, zabudowy k/g, 
glazura, terakota,  
tel. 660-894-031

ZS-193

NIERUCHOMOŚCI
 O Sprzedam lub wynajmę  
67,8 m² - 3 pokojowe,  
osiedle Targowa,  
tel.606-882-310.

ZS-26

 O Sprzedam działki Zakrzew, 
gm. Nowa Sucha,  
tel. 518-597-704.

ZS-33

 O Sprzedam M-4,  
w Sochaczewie,  
niski czynsz,  
tel. 605-633-007.

ZS-56

 O Kawalerka do wynajęcia  
w centrum,  
tel. 46 862-49-60.

ZS-66

 O Sprzedam działkę 3000 m² 
uzbrojoną, Janów - Ruszki, 
tel. 501-236-928.

ZS-68

 O Sprzedam mieszkanie  
2 pokoje, III piętro,  
ul. Żeromskiego,  
tel. 609-598-981.

ZS-69

 O Sprzedam mieszkanie  
38 m² pokój z kuchnią,  
w centrum do remontu,  
tel. 602-367-962.

ZS-76

 O Sprzedam działki budowla-

ne, po 1100 m², w Żukowie, 
tel. 604-564-269.

ZS-120

 O Sprzedam M-4,  
na ul. Ogrodowej, IV p,  
63 m² - atrakcyjna cena,  
tel. 602-439-917.

ZS-122

 O Sprzedam działkę rolną 
4848 m², Zakrzew,  
tel. 668-003-009.

ZS-132

 O Sprzedam działkę  
budowlaną 1500 m²  
ul. Trojanowska, Sochaczew. 
Wymiary 25 m x 60 m. 
Działka przy samej drodze, 
tel. 602-340-151.

ZS-142

 O Sprzedam kawalerkę  
28 m², ul. Senatorska,  
tel. 660-677-059.

ZS-146

 O Sprzedam pół bliźniaka  
w Głownie,  
tel. 664-944-374.

ZS-164

 O Sprzedam działkę  
pod Głownem,  
tel. 664-944-374.

ZS-165

 O Do wynajęcia M-3,  
tel. 46 862-24-73,  
po godz. 14 do 20.

ZS-166

 O Sprzedam dom 158 m²  
w stanie surowym otwartym 
na działce 930 m²  
w Sochaczewie,  
tel. 503-494-947.

ZS-169

 O Sprzedam dom 162 m²  
z garażem wolno stojącym 
dwustanowiskowym,  
w trakcie budowy,  
na działce 2577 m²  
z bezpośrednim dostępem 
do rzeki Bzury  
w Sochaczewie,  
tel. 503-494-947.

ZS-170

 O Sprzedam kawalerkę,  
28 m² w Chodakowie,  
po generalnym remoncie,  
tel. 602-749-729.

ZS-172

 O Sprzedam mieszkanie  
trzy pokoje z kuchnią,  
I piętro, al. 600-lecia,  
tel. 512-085-220.

ZS-173

 O Sprzedam działkę budowlaną 
1000 m² w kwadracie  
w Kuznocinie, prąd  
i woda przy działce.  
Tel. 46 862-80-59

ZS-187

 O Wynajmę lokal usługowy  
w Sochaczewie  
o pow. użytkowej 64 m²  
z działką o pow. ok. 200 m²

 O Tel. 692-391-040
ZS-188

 O Sprzedam  
działki budowlane 3000 m²,  
1200 m² w Sochaczewie,  
tel. 509-732-616

ZS-190

 O Posiadam  
do wynajęcia pokój  
w centrum Sochaczewa,  
tel. 512-870-507

ZS-192

 O Sprzedam mieszkanie 38 m² 
pokój z kuchnią,  
w centrum do remontu,  
tel. 602-367-962

ZS-195

 O Do wynajęcia kawalerka  
po remoncie, umeblowana, 
tel. 505-038-146,  
tel. 503-141-420

ZS-196

 O Lokal do wynajęcia 
Sochaczew ul. Wąska 13B, 
tel. 728-781-028

ZS-197

 O Posiadam do wynajęcia  
2 pokojowe mieszkanie  
w Sochaczewie,  
tel. 661-954-120

ZS-198

OGŁOSZENIA14

DROBNE

Twoje  ogł osz e nie  w „ Zie mi”  prz ec zy ta  
w ie le  tys ię c y  osób w mie śc ie  i  pow iec ie

„Ziemia Sochaczewska”  

to najstarsza i najpopularniejsza 

gazeta na naszym prasowym rynku

Nie wierzysz? Zapytaj w kiosku!

Promocyjne ceny 

 I semestr bezpłatny

SZANSA DLA CIEBIE  
NABÓR LUTY 2013

O Zaoczne Liceum Ogólnokształcące  
i Technikum dla Dorosłych w Sochaczewie 
po gimnazjum i 8-letniej szkole podstawowej
O Zaoczne Uzupełniające Technikum  
dla Dorosłych w Sochaczewie
O Zaoczna Szkoła Policealna dla Dorosłych 
w Sochaczewie

W szkole policealnej i technikum  
kształcimy w zawodach:

* technik ekonomista
     specjalizacja:  finanse i rachunkowość  ekonomika  
                               i organizacja przedsiębiorstw  
                              bankowość
* technik informatyk
* technik elektronik
* technik mechanik - technik samochodowy 
  specjalizacja:  obsługa i naprawa pojazdów samochodowych
* technik administracji

Wydajemy zaświadczenia  
do ZUS i legitymacje szkolne.

Podania przyjmujemy i informacji udzielamy  
w godz. 7.00-17.00 w siedzibie szkoły w Sochaczewie,  

ul. Warszawska 35, tel. (046) 862-34-73.
ZS-167

profesjonalną i pełną obsługę księgową
wszystkie formy rachunkowości 
- księgowość, podatki, kadry, płace, ZUS, rozliczenia roczne, 
rozliczenie zwrotu VAT od materiałów budowlanych

Dla nowych klientów upust
tel. kom. 503-093-222, tel./fax 46 862-41-77
96-500 Sochaczew, ul. Targowa 18, paw. 7 (przy poczcie)
e-mail: malcomp@op.pl 
czynne pon.-pt. 8.00-18.00, sob.- 11.00-18.00

ZS-20

BIURO RACHUNKOWE

OFERUJE
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 O Do wynajęcia M4  
w centrum Sochaczewa,  
tel. 600-439-691

ZS-199

 O Wynajmę umeblowaną 
kawalerkę w centrum,  
tel. 604-784-944

ZS-200

ZDROWIE
 O Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

 O Lekarz specjalista 
dermatolog  
Ewa Brochocka-Zegadło. 
Gabinet prywatny  
Sochaczew,  
ul. Trojanowska 20,  
Tel. 691-513-051.

ZS-13 B

 O Prywatny Gabinet Psycho-

logiczny - Joanna Rojek. 
Psycholog. Certyfikowany  
psychoterapeuta.  
Diagnoza psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci.  
Zapisy pod nr  
tel. 608-349-658.  
Sochaczew, ul. Wąska 7.

ZS-74

 O Pensjonat „Pod Wierzbami” 
w Ładach, k/Iłowa zaprasza 
na turnusy rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 
pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofinansowania  
z PFRON-u  
www.podwierzbami.com,  
tel. 24 277-40-71  
601-803-830.

ZS-28

PRACA

 O Zwrot podatku z pracy,  
rodzinne - Niemcy,  
Holandia, Anglia, Irlandia, 
Dania, Belgia, Austria, 
Norwegia,  
tel. 71 385-20-18,  
601-75-97-97.

ZS-22 B

 O Zatrudnimy dyspozycyjną 
sekretarkę, do pracy  
w szkołach zaocznych, 
najchętniej tegoroczną 
absolwentkę szkoły śred.  
z dobrą znajomością obsługi 
komputera. Oferty przesyłać 
listownie na adres: Zakład 
Szkolenia Zawodowego, 
ul. Warszawska 35, 96-500 
Sochaczew.

ZS-88

 O Zatrudnię ulotkarzy  
z Sochaczewa!,  
tel. 784-371-394.

ZS-160

FINANSE
 O Chwilówka  
z dojazdem do klienta,  
tel. 504-228-936.

ZS-108 R

 O BEZ BIK-u! Zadzwoń  
i spytaj o chwilówkę  
do 1.000 zł lub pożyczkę 
2.000 zł! W ofercie też 
kredyty oddłużeniowe!,  
tel. 46 862-15-40.

ZS-159 CZ

MOTORYZACJA
 O Kupię każde auto,  
marka i stan nieistotny,  
tel. 605-762-617

ZS-194

NAUKA
 O Język angielski  
dla dorosłych!  
Kurs dla początkujących  
i średnio zaawansowanych 
wieczorami lub w soboty. 
Zajęcia w małych grupach. 
Rozpoczynamy po feriach 
- już dziś zapisz się na 
bezpłatne zajęcia próbne! 
tel. 512-055-800, 
46 862-38-01  
Szczegółowe informacje 
British School Sochaczew 
ul. Reymonta 10.

ZS-201 B

RÓŻNE
 O Sprzedam  
drewno opałowe, dębowe,  
tel. 535-12-11-64.

ZS-90

 O Parking strzeżony,  
monitorowany  
- Targowa/600-lecia.  
Zapisy na wolne miejsca,  
tel. 693-778-112.

ZS-91 Cz

 O Sprzedam pianino  
marki Calisia, w dobrym 
stanie, lakier mat.,  
kolor naturalnego drewna, 
tel. 880-447-625.

ZS-168

OGŁOSZENIA 15

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

O K U L I S T Y K A
- laserowe zabiegi oczu,
- USG oczu,
- pracownia angiografii oczu,
- poradnia leczenia jaskry,
- poradnia okulistyki dziecięcej,
- komputerowe bad. pola widzenia,
- cyfrowe badanie dna oczu,
- zabiegi laserowe w cukrzycy,
- zabiegi plamki (siatkówki),
- bezdotykowy pomiar ciśnienia oka.

dr Mikołaj Krajewski, 
dr Dorota Matusiak
dr Jadwiga Juszko

dr Barbara Popiołek
dr Agnieszka Chustecka

Tel. 46 863-38-74

KLINIKA ALFA 
ZS-11

Podejmę pracę
■ Rencistka poszukuje pracy bez zobowiązań  
(może być 1/2 etatu), tel. 506-537-559.

Kupon dla szukających pracy
Imię: .............................................................................................................
Nazwisko: ...................................................................................................
Treść: ............................................................................................................ 
........................................................................................................................ 
........................................................................................................................
........................................................................................................................
........................................................................................................................

PRACUJ Z NAMI
Poszukujemy odpowiedzialnych  
i operatywnych osób do pozyskiwania 
ogłoszeń z terenu miasta i gmin 
powiatu sochaczewskiego.

Proponujemy atrakcyjne 
wynagrodzenie

Zapraszamy do biura ogłoszeń,  
ul. Żeromskiego 12,  
tel. 46 862 23 55.

Spedytor, manager restau-
racji, windykator terenowy, 
doradca klienta ds. ubezpie-
czeń, lekarz medycyny ro-
dzinnej, doradca klienta z ję-
zykiem niemieckim, monter 
obuwia, operator linii pro-
dukcyjnej, operator frezarek 
cnc, fryzjer, pakowacz, spa-
wacz, szwaczka, sprzedaw-
ca materiałów budowlanych, 
rzeźnik, maszynista pojaz-
dów trakcyjnych, ustawiacz, 
konserwator urządzeń prze-
ciwpożarowych, pracownik 
produkcyjno - magazynowy, 
wulkanizator, kierowca z pra-
wem jazdy kat. C+E, elektryk, 
elektromonter, pracownik fi-
zyczny - elektromechanik, 
specjalista ds. marketingu i 
sprzedaży, kierownik małej 
gastronomii, pracownik biu-

rowy, pracownik restauracji, 
sprzedawca - prezenter han-
dlowy, stolarz - montażysta 
mebli.

OFERTY PRACY EURES
CZECHY - spawacz, win-

dykator. FRANCJA - po-
sadzkarz, pracownik do ukła-
dania wykładzin i linoleum. 
HOLANDIA - pracownik 
produkcyjny, asystent w su-
permarkecie. NIEMCY - pra-
cownik magazynu, elektro-
monter, betoniarz-zbrojarz, 
stajenny, monter instalacji. 
NORWEGIA - radiolog, lekarz 
weterynarii, geolog. WIELKA 
BRYTANIA - brygadzista par-
ku maszyn CNC, pracownik 
magazynu, pielęgniarka, tapi-
cer, spawacz budowlany mig, 
operator prasy krawędziowej.

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

dr Andrzej Wojdas
■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Diagnostyka i leczenie: 
    - chrapania 
    - bezdechów sennych
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 -20.

Zapisy

46 862-88-92,  
501-44-03-22

STOMATOLOG
Lek.stom. 

Anna

Wrzesińska-Bartosik
- stomatologia zachowawcza
- stomatologia dziecięca
- protetyka
- chirurgia stomatologiczna
- profilaktyka; fluoryzacja
- bezbolesne znieczulenie

Tel. 607-797-930
ul. Żeromskiego 27, Sochaczew

ZS-48 

PRACOWNIA USG
(jamy brzusznej, tarczycy, 

piersi, węzłów chłonnych, 
ginekologiczne, ortopedyczne,  
echo serca)

MAMMOGRAFIA
PORADNIA:

● LARYNGOLOGICZNA
● ENDOKRYNOLOGICZNA
● DERMATOLOGICZNA
● GINEKOLOGICZNA
● KARDIOLOGICZNA  (EKG, ECHO)
● REUMATOLOGICZNA
● ONKOLOGICZNA
● PULMUNOLOGICZNA
● ORTOPEDYCZNA  
    - DZIECI I DOROŚLI
● NEUROLOGICZNA 
    - DZIECI I DOROŚLI
● OKULISTYCZNA 
    - DZIECI I DOROŚLI
● REHABILITACJI 
    -  MASAŻ LECZNICZY
● CENTRUM MEDYCYNY PRACY
● PSYCHOLOGICZNA 
    (PSYCHOTESTY)
● CHIRURGII NACZYNIOWEJ
● LOGOPEDA
● DIETETYK
● INTERNISTA
● GASTROLOG

● CODZIENNE BADANIA KRWI  
   (8.00-10.00)
● GIMNASTYKA KOREKCYJNA  
    WAD POSTAWY U DZIECI
● SZKOŁA RODZENIA 

    SZPITALA POŁOŻNICZEGO

KLINIKA ALFA
Ul. Polna 9
(naprzeciwko budowy osiedla 

przy ul. Kochanowskiego)
Rejestracja: 

46 86 11 321, 46 86 33 874

ZS-17

ZS-7

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna
świadczenia również 

w ramach NFZ 

w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, uroflometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 

(budynek  
JW. Construction)

Rejestracja: 
46 880-70-70 

lub 46 880-70-71

508-351-528

ZS-15

STOMATOLOGIA
lek.stom.  
Dorota Wrzesińska-Mirowska
Tel. 603-203-800
ul. Żeromskiego 27, II p. gab. 7
Sochaczew, budynek DEES

O bezbolesne znieczulenie  

     mikroprocesorowe

O stomatologia zachowawcza
O stomatologia dziecięca
O protetyka 

O profilaktyka: scaling, 
   piaskowanie

GABINET  
KLIMATYZOWANY

ZS-119

SOCHACZEWSKA SZKOŁA UMIEJĘTNOŚCI
 przyjmuje do:

SZKOŁY DZIENNEJ

● Liceum Ogólnokształcącego dla Młodzieży

SZKÓŁ ZAOCZNYCH
● Gimnazjum - szansa dla osób, które nie ukończyły gimnazjum (od 16 roku życia)

● Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych (po szkole podstawowej i gimnazjum 3 lata,  
      a po zasadniczej szkole zawodowej 2 lata)

● Szkoły Policealnej o kierunkach:

     ► opiekun medyczny (1 rok)
     ► technik BHP (1,5 roku)
     ► technik administracji (2 lata)
● Kursy kwalifikacyjne np.:
     ► prowadzenie działalności handlowej
     ► inne w zależności od zainteresowania

Szkoły posiadają uprawnienia szkoły publicznej
Sekretariat: Sochaczew, ul. 15 Sierpnia 44, pokój nr 35 (budynek Szkoły Podstawowej nr 2)

Tel. 46 862-14-12; 603-676-987  604-973-368   

e-mail:sochaczewska_szkola_umiejetnosci@op.pl
ZS-58

Gastronomia Bar-Bistro 
Kuznocin 112b

Kontakt tel. 664-734-127

Przygotujemy WYŚMIENITE 
DANIA na miejscu 

lub z dowozem na dowolną 
uroczystość.

Posiadamy jeszcze wolne terminy  

na komunie: 28.04, 5.05, 12.05, 
19.05, 26.05, 2.06

ZS-180
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KORNEL PISAREK
Kornel to drugie 

dziecko Marleny i Ar-
kadiusza Pisarek z Ada-
mowej Góry, gm. Mło-
dzieszyn. Urodzony w 
piątek, 25 stycznia 2013 
r. o godz. 9.55. Waga 3,6 
kg. Wzrost 54 cm.

ZUZANNA MYCZKA
Zuzanna to pierwsze 

dziecko Kamili i Przemy-
sława Myczka z Bednar, 
gm. Nieborów. Urodzo-
na w niedzielę, 27 stycznia 
2013 r. o godz. 17.05. Waga 
3,970 kg. Wzrost 56 cm.

JULIA KALIŃSKA
To druga córka Mile-

ny i Marcina Kalińskich 
z Brzozowa Starego, gm. 
Iłów. Urodzona w ponie-
działek, 28 stycznia 2013 
r. o godz. 1.30. Waga 3,9 
kg. Wzrost 55 cm.

SYN państwa 
LIPIŃSKICH

Chłopiec jest drugim 
dzieckiem Edyty i Karola 
Lipińskich ze Skrzelewa, 
gm. Teresin. Urodzony w 
poniedziałek, 28 stycznia 
2013 r. o godz. 8.35. Waga 
3,9 kg. Wzrost 55 cm.

SYN państwa HABA
Chłopiec jest pierw-

szym dzieckiem Darii i 
Rafała Haba z Sochacze-
wa. Urodzony w ponie-
działek, 28 stycznia 2013 
r. o godz. 17.05. Waga 
3,550 kg. Wzrost 54 cm.

ANETA DOBRZYŃSKA
Pierwsze dziecko 

Małgorzaty i Wojciecha 
Dobrzyńskich z Budek 
Żelazowskich. Urodzo-
na w poniedziałek, 28 
stycznia 2013 r. o godz. 
23.15. Waga 2,350 kg. 
Wzrost 45 cm.

SEBASTIAN KOSIOREK
Sebastian to dru-

gie dziecko Edyty i Łu-
kasza Kosiorek z Ży-
rardowa. Urodzony 
we wtorek, 29 stycznia 
2013 r. o godz. 10.30. 
Waga 3,650 kg. Wzrost 
54 cm.

SZYMON CYTACKI
To drugi syn Pauliny 

i Krzysztofa Cytackich z 
Kamiona, gm. Młodzie-
szyn. Urodzony we wto-
rek, 29 stycznia 2013 r. o 
godz. 12.15. Waga 4,380 
kg. Wzrost 55 cm. 

GABRIELA BRZEZIŃSKA
To pierwsze dziec-

ko Justyny i Sebastiana 
Brzezińskich z Socha-
czewa. Urodzona we 
wtorek, 29 stycznia 2013 
r. o godz. 12.17. Waga 
3,140 kg. Wzrost 53 cm.

ROKSANA  
GRABOWSKA

To pierwsze dziec-
ko Małgorzaty i Kryspi-
na Grabowskich z So-
chaczewa. Urodzona we 
wtorek, 29 stycznia 2013 
r. o godz. 13.35. Waga 
3,5 kg. Wzrost 53 cm.

ANNA STANISZEWSKA
Anna to trzecie dziec-

ko Lidii i Mariusza Stani-
szewskich z Erminowa, 
gm. Rybno. Urodzona w 
środę, 30 stycznia 2013 r. 
o godz. 16.30. Waga 4,450 
kg. Wzrost 57 cm.

ALEX ZIELIŃSKI
Alex to pierwsze 

dziecko Klaudii Zieliń-
skiej i Karola Piątkowskie-
go z Sochaczewa. Uro-
dzony w piątek, 1 lutego 
2013 r. o godz. 4.55. Waga 
2,630 kg. Wzrost 51 cm.

ALAN CIURZYŃSKI
Alan to pierwsze 

dziecko Pauliny i Da-
wida Ciurzyńskich z 
Sochaczewa. Urodzo-
ny w sobotę, 2 lutego 
2013 r. o godz. 0.05. 
Waga 3,890 kg. Wzrost 
58 cm.

SYN  
państwa ROSIECKICH

To trzecie dziecko Ma-
rioli i Pawła Rosieckich z 
Żukowa, gm. Sochaczew. 
Urodzony w sobotę, 2 lute-
go 2013 r. o godz. 6.10. Waga 
3,430 kg. Wzrost 54 cm.

KRZYSZTOF CHYBNER
To pierwsze dziecko 

Marty Szymańskiej i Ka-
mila Chybnera z Jeżów-
ki, gm. Sochaczew. Uro-
dzony w sobotę, 2 lutego 
2013 r. o godz. 8.55. Waga 
3,230 kg. Wzrost 53 cm. 

NASZE DZIECI urodzone w szpitalu  
od 25 stycznia do 2 lutego 

Sunia z czeredką
WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

KONKURS „MOJE DZIECKO”

Dzisiaj wracamy do rubry-
ki „Moje dziecko”, w której publi-
kujemy zdjęcia Państwa pociech. 
Wszystkie co pewien czas biorą 
udział w losowaniu gratisowej sesji 
zdjęciowej. Organizuje ją firma Fo-
tostefek Lewkowscy z Sochaczewa 
(www.fotostefek.pl), specjalizująca 
się w wykonywaniu fotografii dzie-
cięcej i okolicznościowej (ciąża, 
ślub, chrzest itp.). Publikacja wy-

branych zdjęć z sesji jest dodatko-
wą nagrodą.

Zdjęcia dzieci w wieku do 5 lat 
można dostarczać do redakcji (ul. 
Żeromskiego 12) osobiście, pocz-
tą („Ziemia Sochaczewska”, ul. Że-
romskiego 12, 96-500 Sochaczew), 
a także mejlowo: ziemia sochaczew-
ska@gmail.com. Dzisiaj zachęcamy 
do obejrzenia sesji zdjęciowej Julii 
Dudek. 

* Karmelka, takie imię 
nosi lala uszyta przez  Mi-

rosława Berkę, która w 
piątek jako pierwsza tra-

fiła do Miejskiej Biblio-

teki Publicznej w Socha-

czewie, w odpowiedzi na 

ogłoszoną przez naszą 
placówkę akcję „ Szyjemy 
lalkę dla Elizy”. 

Karmelka długo sama nie 
pozostanie, gdyż w najbliż-
szy poniedziałek, dzieci bio-
rące udział w zajęciach pla-
stycznych, prowadzonych w 
bibliotece skończą szyć swoje 
lale, jednocześnie przypomi-
namy , że każdy może się do 
nas przyłączyć. Więcej infor-
macji na ten temat pod nr tel: 
46 86-246-61 lub od ponie-
działku do soboty w godzi-
nach otwarcia biblioteki. 

Ponadto, oprócz zajęć z 
krawiectwa i projektowa-

nia, dzieci uczestniczące w 
feryjnych spotkaniach w bi-
bliotece słuchają bajek, by 
potem samodzielnie stwo-

rzyć własną ilustracje lub 
tak, jak to było w piątek, 
zbudować zamek Królowej 
Śniegu.

Szyjemy lalki dla Elizy

Mirosław Berka z lalką Karmelka

* Kontynuujemy prezenta-

cję zwierzaków z miejskie-

go schroniska „Azorek”, 
które pilnie poszukują 
właścicieli. Przepełnio-

na ochronka w Kożusz-

kach nie może pomieścić 
wszystkich bezdomnych 
psów i kotów. Poszuku-

jąc czworonożnego przy-

jaciela, zastanówmy się 
czy nie przygarnąć schro-

niskowego Misia.

O tym, że ludzie nie mają 
serca nawet zimą, świadczy 
dzisiejsza historia. A nie jest 
ona niestety odosobniona, 
bo takich przypadków  w 
naszym schronisku zdarza 
się bardzo dużo. Jeszcze w 
grudniu, do ochronki przy-
wieziona została przez oso-
bę prywatną sunia z ośmio-
ma ślicznymi maluchami. 
Została ona znaleziona na 
śniegu w okolicy Utraty, co 
prawdopodobnie uratowało 
życie całej tej sympatycznej 
gromadkce.

Jak mówi kierownik 
„Azorka” Zyta Rybowicz, 
sunia jest bardzo pogodna 
i łaskawa. Maluchy są już 
odchowane, a więc nie mu-
szą przebywać pod opieką 
mamy. Może ktoś chciał-
by zapewnić dom i okazać 
odrobinę serca któremuś z 

tych słodkich maluchów lub 
ich mamie. 

Na nowego właściciela 
zwierzaki czekają w schro-
nisku „Azorek” mieszczą-
cym się w Kożuszkach Par-
cel (gm. Sochaczew), tel. 
668 43 24 19 lub 692 00 57 
58. (pab)

Ta sympatyczna gromadka znaleziona została w okolicach Utraty

Zimowa sesja
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W 1935 r. ze zgromadzo-
nych funduszy zamówiono 
okręt podwodny, będący wy-
razem niezwykłej ofiarności 
obywateli. Wybór nazwy dla 
przyszłego okrętu był oczywi-
sty - „Orzeł”. 

W 1935 r. kierownictwo 
Marynarki Wojennej ogłosi-
ło przetarg na budowę okrętów 
podwodnych. Polskie oczeki-
wania były mocno wyśrubowa-
ne: duża prędkość nawodna, 
silne uzbrojenie torpedowe, 
znaczny zasięg pływania. W li-
teraturze pokutuje pogląd, że 
okręty typu „Orzeł” były zbyt 
duże, jak na dosyć płytkie wody 
Morza Bałtyckiego, co nie do 
końca jest prawdą. Ich parame-
try determinowane były kon-
kretnymi zadaniami, do ja-
kich zostały zaprojektowane. 
Przez cały okres międzywo-
jenny prawie wszystkie plany 
floty wiązały się z potrzebami 
użycia sił morskich przeciw-
ko ZSRR. Jego siły główne (2x 
pancerniki typu „Marat”) sta-
cjonowały w Kronsztadzie nie-
opodal Leningradu. Projekto-
wane okręty podwodne miały 
być „Marat-killerami”. W cza-
sie hipotetycznej wojny z ZSRR, 
okręty miały blokować wyjście 
z Zatoki Fińskiej, by tam wyko-
nać pierwsze ataki torpedowe. 
W przypadku niepowodzenia, 
dzięki dużej prędkości nawod-
nej (20 węzłów), mogłyby zająć 
kolejną pozycję bojową na środ-
kowym Bałtyku, a w ostatecz-
ności dotrzeć do wrót Zatoki 
Gdańskiej jeszcze przed okręta-
mi Floty Bałtyckiej i tu stworzyć 
kolejną linię obrony.  

Ostatecznie złożono zamó-
wienie w stoczni holenderskiej. 
Budowa przebiegała bez zakłó-

ceń. Zgodnie z planem 15.01.38 
r. miała miejsce ceremonia wo-
dowania, z której relację na 
żywo przeprowadziło Polskie 
Radio. Uroczystości związane 
z przybyciem do Gdyni, połą-
czone z rocznicą zaślubin z mo-
rzem (10 lutego), przerodziły się 
w 30-tysięczną manifestację pa-
triotyczną. Załoga brała udział 
w licznych rejsach szkolenio-
wych, poznając możliwości 
okrętu i nabywała niezbędne-
go doświadczenia. W przeded-
niu wojny, z wszystkich pięciu 
polskich okrętów podwodnych, 
to właśnie „Orzeł” był najlepiej 
przygotowany do walki.

Po wybuchu wojny wszyst-
kie polskie okręty podwodne, 
zgodnie z planem „Worek”, za-
jęły pozycje wokół Półwyspu 
Helskiego. „Orłowi” przypadł 
sektor wewnątrz Zatoki Gdań-
skiej, od Jastarni do ujścia Wi-
sły. Taki przydział podyktowa-
ny był chęcią wykorzystania 
„Orła” do ataku na pancernik 
„Schleswig-Holstein”- do cze-
go jednak nie doszło. Będąc 
pod nieustanną presją ataku 
lotniczego, 4 września „Orzeł” 
zmienia obszar patrolowa-
nia przechodząc w rejon Go-
tlandii. W tym czasie jest on 
kilkukrotnie bombardowa-
ny przez niemieckie samolo-
ty, odnosząc drobne uszkodze-
nia. 8 września na dolegliwości 
żołądkowe zaczął uskarżać się 
dowódca „Orła” komandor 
Kłoczkowski. Stan zdrowia 
dowódcy w kolejnych dniach 
jeszcze się pogorszył. Mimo 
ciężkiego stanu, dowódca nie 
decyduje się na przekazanie 
dowodzenia swojemu zastęp-
cy kapitanowi Grudzińskie-
mu. Dwuznaczne zachowanie 

komandora Kłoczkowskiego 
potęguje dodatkowo fakt rezy-
gnacji z ataku na napotkany 13 
września niemiecki zbiorniko-
wiec. Zamiast tego wydaje roz-
kaz udania się do Tallina z za-
miarem odbycia konsultacji 
medycznych. Na redę Tallina 

„Orzeł” przybył późnym wie-
czorem 14 września. Po wej-
ściu do portu, dowódca zo-
stał przetransportowany do 
szpitala. (W późniejszym cza-
sie, już po przedostaniu się do 
Wielkiej Brytanii, kmdr. ppor. 
Henryk Kłoczkowski został 
postawiony przed sądem ofi-
cerskim, który, oceniając jego 
postawę, skazał go na degra-
dację do stopnia marynarza i 4 
lata więzienia). 

W wyniku zakulisowych 
działań Niemców „Orzeł” zo-
stał internowany przez władze 
Estonii. Skonfiskowano cały 
zapas map nawigacyjnych, wy-
okrętowano amunicję artyle-
ryjską i zamki do dział, oraz 
część torped. Mimo tych nie-
powodzeń, chęć walki była sil-
niejsza, od razu zrodził się plan 
ucieczki. Po odpowiednich 
przygotowaniach, 18 września 

o 2.00 okręt odbił od nabrzeża. 
Mimo ostrzału artylerii nad-
brzeżnej i pościgu okrętów es-
tońskich, „Orłowi” udało się 
wydostać na pełne morze. Po 
ucieczce załoga już pod do-
wództwem kapitana Jana Gru-
dzińskiego, stanęła przed dy-

lematem - co dalej? Gotowość 
bojowa była mocno obniżo-
na częściowym rozbrojeniem i 
brakiem map nawigacyjnych, 
mimo tego zdecydowano się 

kontynuować patrolowanie 
Bałtyku, szukając celów dla po-
zostałych torped. 

Patrolowanie Bałtyku trwa-
ło blisko trzy tygodnie. Przez 
ten czas załoga żyła w ciągłym 
stanie gotowości bojowej, nie-
stety jedyna szansa storpedowa-

nia niemieckiego statku zakoń-
czyła się wejściem na mieliznę. 
8 października rozpoczęła się 
akcja przedarcia przez Cieśniny 
Duńskie. Po blisko dwóch do-
bach pełnych napięcia, strachu i 
emocji, 10 października nad ra-
nem wszyscy mogli nieco ode-

tchnąć - cieśniny były za nimi. 
Kapitan Grudziński w poszuki-
waniu upragnionego celu roz-
począł patrolowanie na wodach 
Skagerraku. Niestety okrętów 
niemieckich nie napotkano, a 
cały ruch statków odbywał się 
na szwedzkich wodach teryto-
rialnych. 12 października ob-
rano kurs do Wielkiej Brytanii. 
Sztormowa pogoda, niezna-
ne położenia pól minowych, 
problemy z radiostacją sprawi-
ły, że rejs przez Morze Północ-
ne nie dawał chwili spokoju. 14 
października o świcie, będąc u 
brzegów Szkocji, (niezauważo-
ny przez patrole Royal Navy!) 
nadał otwartym tekstem proś-
bę o wejście do portu Rosyth. 
W asyście brytyjskiego niszczy-
ciela „Orzeł” wpływa do portu, 
kończąc 44- dniową kampanię. 
Za wykazane męstwo, odwagę 
i poświęcenie Naczelny Wódz 

gen. Sikorski odznaczył dowód-
cę ORP „Orzeł” kpt. Jana Gru-
dzińskiego srebrnym Krzy-
żem Orderu Virtuti Militari, a 
Krzyżami Walecznych większą 
część załogi. 

Po niezbędnym remon-
cie „Orzeł” został przydzielony 
do 2 Flotylli Okrętów Podwod-
nych. Od grudnia 1939 r. rozpo-
czął bojowe patrole, początko-
wo na wodach przybrzeżnych 
jako eskorta konwojów, z cza-
sem obszar działania przesu-
nął się na wody wybrzeża nor-
weskiego. W czasie  patrolu 8 
kwietnia 1940 r. „Orzeł” wy-
tropił i storpedował niemiec-
ki statek „Rio de Janeiro”, któ-
ry przewoził oddziały wojska. 
Jego zatopienie było pierwszym 
sygnałem dla aliantów o plano-
wanej inwazji na Norwegię. 23 
maja 1940 r. „Orzeł” wycho-
dzi w swój ostatni, jak się oka-
zało, rejs bojowy. Celem patro-
lu miały być wody Skagerraku, 
pomiędzy Norwegią a Danią. 
Sygnały radiowe wysyłane do 
„Orła” pozostały bez odpowie-
dzi. Istnieje wiele hipotez do-
tyczących przyczyn zatonię-
cia okrętu, ale żadnej z nich nie 
można potwierdzić, do czasu 
odnalezienia wraku.

Nie ma drugiego takiego 
okrętu w historii naszej flo-
ty, w którego powstanie tak 
mocno zaangażował się cały 
naród. Jego wojenne losy są 
przykładem rycerskości i bo-
haterstwa, a nieznany koniec 
dodatkowo dodaje nutki ta-
jemniczości legendzie, jaka to-
warzyszy okrętowi podwod-
nemu ORP „Orzeł”- dumy 
floty i narodu.

Robert Sobczak
członek Klubu Kolekcjonerów 

HISTORIA 17

Medal poświęcony ORP ,,Orzeł"

KLUB KOLEKCJONERÓW 

* 29 stycznia w Muzeum 
Ziemi Sochaczewskiej i 
Pola Bitwy nad Bzurą odby-

ła się prelekcja z cyklu „Na-

sze dzieje, nasza historia”. 

Jej tematem było pol-
skie podziemie antykomu-
nistyczne po zakończeniu 
II wojny światowej. Ponad 
dwugodzinne spotkanie 
miało charakter warsztato-

wy, w związku z przygoto-
waniami do konkursu „My-
śmy rebelianci, żołnierze 
wyklęci”. Z tej okazji swo-
je wystąpienia przygoto-
wali członkowie Muzealnej 
Grupy Rekonstrukcji Histo-
rycznej im. II/ 18 pp prezen-
tując sylwetki ważnych po-
staci zbrojnego podziemia 
niepodległościowego z lat 
1939-45 oraz 1945-64. 

O generale Emilu Fiel-
dorfie ps. „Nil” opowiadał 
Piotr Bury, sylwetkę pod-
pułkownika Łukasza Cie-
plińskiego ps. „Pług” przy-
bliżył Arkadiusz Kurowski, 
a majora Jana Tabortowskie-
go, ps. „Bruzda”- Marcin 
Wawrzyniak. Referat o ma-
jorze Marianie Bernaciku, 
ps. „Orlik” przygotował Mi-
chał Nonas, natomiast o ma-

jorze Zygmuncie Szendziela-
rzu, ps. „Łupaszko”- Daniel 
Bogucki. Postać porucznika 
Józefa Kurasia, ps. „Ogień” 
zaprezentował Krzysztof 
Kwiatkowski.

Po prezentacjach uczest-
nicy udali się na muzeal-
ną wystawę stałą, na któ-
rej eksponuje się pamiątki i 
dokumenty po żołnierzach 
sochaczewskiego obwodu 

AK „Skowronek”. Podczas 
zwiedzania zapoznali się z 
działalnością obwodu i ak-
cjami przeprowadzonymi 
przez ppor. Stanisława Ja-
nickiego ps. „Korwin”.

Kolejne spotkanie z pol-
skim podziemiem niepod-
ległościowym z lat 1939-45-
64 zaplanowano w muzeum 
1 marca, w Dniu Żołnierzy 
Wyklętych. W jego ramach 

zaplanowano zaproszenie 
weteranów AK „Skowro-
nek”, otwarcie okoliczno-
ściowej wystawy czasowej, 
projekcje filmów archiwal-
nych, prezentacje umundu-
rowania i uzbrojenia. Szcze-
góły programu wkrótce na 
stronieesochaczew.pl, so-
chaczew.pl,dobroni.pl, ra-
diu „Fama” i prasie lokalnej.  

Jakub Wojewoda

Okręt podwodny ORP „Orzeł” 
- duma floty i narodu

 ■ Olbrzymie potrzeby w porównaniu z bardzo skromnymi środkami przyznawanymi Marynarce Wojennej skutecznie hamowały  
jej harmonijny rozwój. Dlatego już w 1926 r., w kręgach wojskowych, powstał pomysł narodowej zbiórki pieniężnej na budowę okrętu 
podwodnego, który z czasem przerodził się w Fundusz Obrony Morskiej, mocno wspierany przez bardzo aktywną w latach 30.  
Ligę Morską i Kolonialną. 

Sylwetka okrętu podwodnego ORP ,,Orzeł"
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Przygotowania do Dnia Żołnierzy Wyklętych
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PIŁKA NOŻNA

WARCABY

KOSZYKÓWKA TENIS STOŁOWY

SIATKÓWKA

O pozostałe trzy miejsca 
walka była bardzo zacięta, a 
o ostatecznej kolejności za-
decydowała „mała tabela”.
Łowicki Team - Stare Byki   58:50
Stare Byki - Last Minute   67:58
Last Minute - Łowicki Team   71-44

1.Last Minute 3 129-111 (+18)

2.Stare Byki 3 117-116 (+1)

3.Łowicki Team 3 102-121 (-19)
Wróćmy jednak do wy-

darzeń na parkiecie. Już 
pierwszy mecz dostarczył 
nie lada emocji. Po pierw-
szej połowie żyrardowianie 
prowadzili różnicą 23 punk-
tów i nic nie zapowiadało, że 
mogą przegrać. Stał się jed-
nak koszykarski cud. Sprawę 
w swoje ręce wziął Sebastian 
„Młody” Jankowski. Celnie 
trafiał trójki i przewaga bar-
dzo szybko topniała. Jan-
kowskiego dzielnie wspoma-
gali Andrzej Grad oraz silny 
jak tur Krystian Fiedukow-
ski. Pięć minut przed końco-
wą syreną Stare Byki wyszły 
na prowadzenie (56:55) i nie 
oddały go rywalom, którzy 
zupełnie opadli z sił. Dzięki 
tej wygranej sochaczewianie 
zajęli trzecie miejsce w tabe-
li.

W drugim meczu pierw-
szą kwartę wygrali Księża-
ki i... przez kolejnych pra-
wie 18 minut nie trafili do 
kosza. Fakt ten został wy-
korzystany przez wesołą 
kompanię Pszczoły (Michał 
Krawczak), która wygrała 
mecz i tym samym rundę 
zasadniczą.

W ostatnim meczu so-
chaczewska rakietowa mło-
dzież postawiła twarde wa-
runki Elektronikom, którzy 
musieli się sporo namęczyć, 

żeby wygrać. W najbliższą 
sobotę rozpoczyna się faza 
play-off i zapowiada się bar-
dzo dużo koszykarskich 
emocji.

Wyniki

IX kolejka

Stare Byki Sochaczew - Last 
Minute Żyrardów  67:58 
(6:17, 11:23, 24:9, 26:9)
Sebastian Jankowski (35), Krystian Fiediukowski 
(11), Andrzej Grad (10), Artiom Wójcicki (9), 
Marcin Wawrzyńczak (2), Konrad Chojnacki 
- Tomasz Bąk (20), Michał Tomaszewski (14), 
Dymitr Ukraincew (12), Michał Kuran (12), 
Krzysztof Muś
MS Jobs Sochaczew - Łowic-
ki Team  60:36 (6:15, 12:2, 
20:8, 22:11)
Bartosz Karasiński (19), Michał Krawczak (13), 
Dawid Juskowiak (11), Piotr Olejnik (7), Grzegorz 
Lach (6), Tomasz Miklin (4), Mariusz Jankowski 
- Adam Kowalik (11), Przemysław Duranowski 
(10), Marek Słoma (9), Bartłomiej Burza (3), 
Piotr Zabost (2), Wojciech Tomaszkiewicz (1), 
Damian Lelonkiewicz, Maciej Kołodziejczyk

LpElektronik Żyrardów - 
Socho Rockets  68:60 (16:7, 
14:17, 17:18, 21:18) 
Michał Jarośkiewicz (24), Michał Partyka (15), 
Robert Karwat (11), Paweł Leśniewski (8), 
Przemysław Pawlicki (6), Roman Sosiński (4), 
Robert Dąbrowski - Konrad Spławski (23), Kamil 
Spławski (17), Bartek Świeżak (8), Szymon 
Miklin (5), Tomasz Osiński (4), Krzysztof 
Poczobut (3)

Tabela po IX kolejkach

1.MS Jobs 16 668-361

2.Last Minute 14 481-373

3.Stare Byki 14 514-420

4.Łowicki Team 14 407-300

5.LpElekronik 12 482-449

6.Socho Rockets 10 371-471

7.UKS Ogrodnik 9 340-471

8.Air Chopin 8 281-449

9.Bieniewice Team 6 224-458
Najskuteczniejsi

201 - Dawid Juskowiak (MS Jobs)
166 - Sebastian Jankowski (Stare Byki)
141 - Michał Krawczak (MS Jobs)

136 - Kamil Lange (Ogrodnik)
114 - Michał Partyka (LpElektronik)
109 - Dymitr Ukraincew (Last Minute)

Rzuty za „3”
19 - Dawid Juskowiak (MS Jobs)
18 - Sebastian Jankowski (Stare Byki), Rafał 
Roguski (Bieniewice)

16 - Kamil Lange (Ogrodnik)
12 - Michał Jarośkiewicz (LpElektronik), Dymitr 
Ukraincew (Last Minute)

10 - Artiom Wójcicki (Stare Byki)
Rzuty osobiste

25 - Kamil Lange (Ogrodnik)
21 - Michał Krawczak (MS Jobs)
19 - Dymitr Ukraincew (Last Minute)
18 - Sebastian Jankowski (Stare Byki)
15 - Roman Sosiński (LpElektronik)

Półfinały

Sobota (9.02)
Last Minute - Stare Byki (godz.16.00)
MS Jobs - Łowicki Team (godz.17.30)

Niedziela (10.02)
Air Chopin - UKS Ogrodnik  
(godz.15.00, zaległy mecz IX kolejki)

Stare Byki - Last Minute (godz.16.00)
Łowicki Team - MS Jobs (godz.17.30)

Sochaczewska Liga Koszykówki

Król Sebastian Młody
 ■ W sobotę zakończyła się runda zasadnicza SLK. Poznaliśmy cztery drużyny, które  

będą rywalizować ze sobą (do dwóch wygranych meczów) w play-off. Bez porażki pierwszą 
fazę przeszli koszykarze MS Jobs. 

Sebastian Jankowski w jednej ze swoich dynamicznych akcji

FO
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* W chodakowskiej hali 
MOSiR odbyła się IX ko-

lejka ALPS. W pierwszym 
meczu Bielice pokonały 
Volleya. Starsi Panowie 
zachowali się fair. Zgo-

dzili się na przesunięcie 
meczu, gdyż rywale się 
spóźnili. 

Ekipa Bielic byłaby w 
tym wypadku po raz dru-
gi ukarana walkowerem i 
tym samym wykluczona z 
rozgrywek. Siatkarze Vol-

leya pokazali jednak kla-
sę i z pewnością zasłuży-
li na szacunek młodszych 
kolegów. Przy siatce nie 
było jednak uprzejmości i 
młodzież pewnie wygrała. 
W drugim meczu Ogrod-
nicy pokonali bez proble-
mów Skarpę, która grała 
w 5-osobowym składzie. 
Na zakończenie dnia nie-
spodziankę sprawił Galop, 
który po ciężkim 5-seto-
wym boju pokonał Paprot-
nię. Najlepszymi siatkarza-

mi poszczególnych meczów 
zostali: Kamil Wójcik (Bie-
lice), Maksymilian Supera 
(ZSRCKU) oraz Damian 
Kacprzak (Galop).

Wyniki

IX kolejka

KS Bielice - Volley Socha-
czew  3:1 (25-19, 17-25, 25-
23, 25-17)
Kamil Wójcik, Łukasz Smędowski, Krzysztof Rąg, 
Piotr Mydlak, Igor Cebula, Michał Werłaty - Andrzej 
Koźbiał, Paweł Dąbrowski, Marcin Kluczek, Tomasz 
Najmrocki, Łukasz Przydatek, Jakub Stasiak

ZSRCKU Sochaczew - 
Skarpa Wyszogród  3:0 
(25-19, 25-15, 25-21)
Dariusz Cierebiej, Adam Cierebiej, Przemysław 
Woźniak, Marcin Gawroński, Bernard Kacprzak, 
Maciej Kujawa, Tomasz Jurczak, Maksymilian Supera, 
Wojciech Socha - Emil Jasiński, Sebastian Gruza, Kamil 
Wierzchowski, Jerzy Jędrzejak, Stanisław Lichota 
UKS Galop Guzów - Pa-
protnia  3:2 (26-24, 25-22, 
16-25, 21-25, 15-13) 
Kamil Borkowski, Damian Kacprzak, Dominik 
Jagoda, Przemysław Kostecki, Adam Nowakowski, 
Mariusz Pyszko - Marcin Rabiega, Maciej Rabiega, 
Robert Woźniak, Krystian Woźnicki, Piotr Konopka, 
Sławomir Turczyński, Maciej Wójcik 

Amatorska Liga Piłki Siatkowej

Starsi Panowie są bardzo fair

Żeńska reprezentacja Pol-
ski wygrała bardzo ważny wy-
jazdowy mecz eliminacji Dru-
żynowych Mistrzostw Europy. 
Po jednym wygranym poje-
dynku zaliczyły zawodniczki 
SKTS - Natalia Partyka i Mag-
dalena Szczerkowska.

Chorwacja - Polska  2:3

Cornelia Molnar - Magdalena Szczerkowska 3:2

Ivana Tubikanec - Natalia Partyka 0:3

Yuan Tian - Katarzyna Grzybowska 1:3

Cornelia Molnar - Natalia Partyka 3:2

Mateja Jeger - Magdalena Szczerkowska 0:3

Cenne wyjazdowe 

zwycięstwo

W Częstochowie odbył 
się III OTK Seniorek i Se-
niorów. SKTS był reprezen-
towany przez Magdalenę 
Szczerkowską. 

Nasza zawodniczka w 
eliminacjach pokonała ko-
lejno Katarzynę Ślifirczyk 
(3-0), Natalię Michorczyk (3-

2), Joannę Kiedrowską (3-0) 
oraz Wioletę Witkowską (3-
0). W turnieju głównym, po 
zaciętym boju, wygrała 4-3 
z Sandrą Wabik. Niestety w 
ćwierćfinale Szczera prze-
grała 2-4 z rutynowaną Kin-
gą Stefańską i została sklasy-
fikowana na miejscach 5-8.

Szczera na piątym

W piątek odbył się feryj-
ny turniej tenisa stołowe-
go. Był on bojem pomiędzy 
młodzieżą z SKTS oraz do-
świadczonymi zawodnika-
mi Tęczy Budki Piaseckie. 

Lepsi okazali się ,,tę-
czowi", chociaż blisko spra-
wienia sensacji był Adam 
Ertman, który urwał seta 
(był to jedyny set wygra-
ny przez SKTS) Mariuszo-
wi Selerskiemu i był bliski 

zwycięstwa. Kolejny feryjny 
turniej odbędzie się w Cho-
dakowie (5.02, godz.10.00).

Kolejność turnieju
1.Mateusz Selerski
2.Damian Selerski
3.Stanisław Głowacki
4.Mariusz Selerski
5.Wiktoria Zaniewska
6.Adam Ertman
7.Daniel Orliński
8.Oskar Cieślik
9.Julia Wiankowska

Tęcza kontra SKTS

W miniony weekend od-
był się Klubowy Turniej Ha-
lowej Piłki Nożnej o Puchar 
Prezesa Płockiego OZPN. 
Chodakowską Bzurę repre-
zentowały rezerwy, które 
fazę grupową rozegrały w 
Łącku. 

Biało-zieloni byli bliscy 
awansu do niedzielnych fina-
łów. Niestety o jego braku za-
ważyła bramka stracona w 
ostatnich sekundach meczu 
ze Stoczniowcem Płock. Trze-
cie miejsce w grupie i tak nale-

ży uznać za przyzwoity wynik. 
Bzura zagrała w składzie: Paweł 
Jędras, Bartłomiej Kowalewski, 
Michał Sobański, Przemysław 
Łasica, Mateusz Pęsiek, Tomasz 
Kubiak, Ernest Dzięcioł, Piotr 
Orliński, Artur Sobczyk oraz 
Marcin Mroczek.

Wyniki Bzury
Bzura - Wisła Nowy Duninów   2:1
gole: Orliński, Dzięcioł
Bzura - Stoczniowiec Płock   1:1
gol: Orliński
Bzura - Błyskawica Lucień   0:2
Bzura - Mazur Gostynin   0:0

Dobry występ 
rezerw Bzury

Powoli rozpoczyna się 
ruch na piłkarskich bo-
iskach. Pierwszy swój te-
goroczny sparing rozegra-
ły w Łowiczu (3.02) zespoły 

Bzury i Promyka. O jedną 
bramkę lepsi okazali się pił-
karze Jacka Cyzio.
Bzura Chodaków - Promyk Nowa Sucha  2:1 (2:0)
gole: Kamil Celeda, Tomasz Grzywacz - Marcin Nowak

Rozpoczyna się 
ruch na boiskach

W sochaczewskiej hali 
odbył się feryjny turniej war-
cabowy. Tradycyjnie wygrał 
Damian Selerski. Za nim ko-
lejno uplasowali się: Mate-

usz Selerski, Dorota Siko-
ra, Renata Kichińska, Adam 
Ertman, Mateusz Kichiński, 
Przemysław Grabowski oraz 
Przemysław Chlebowski.

Przesuwali pionki
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Śmierć Orkana!

Na czele tabeli znajdu-
ją się faworyci. O pozostałe 
miejsca (4-10) zapowiada się 
pasjonujący bój. Do tej pory 
w SLF strzelono 351 goli 
(średnia 4,56 gola na mecz), a 
łupem bramkowym podzie-
liło się 96 piłkarzy. Najczy-
ściej grającymi ekipami są 
Tesco i Hegor. Najwięcej fut-
bolowych grzeszków mają 
na swoim koncie zawodni-
cy Transportu Dudek (- 31 
punktów).

Wyniki

VI termin

OBI - Ark Pol  4:1 (2:0)
Trakul (3), Kręcisz - Wadecki
Aktywni - Chemitex  5:2 (0:2)
Trojanowski (2), Strzelczyk, Kwiatkowski, 
Popiołek - Malinowski (2)
Fast Service - Hegor  2:1 (1:1)
Stencel, Popławski - Sawicki
Mars - OBI  3:1 (2:1)
Konik (2), Tabara - Trawiński
Fast Service - Ark Pol  5:1 (1:1)
Wiśniewski (2), Stencel (2), Binienda - Sapiński
Chodaków - Aktywni  2:1 (1:1)
Szewczyk, Celeda - Popiołek
Chemitex - MFO  1:0 (0:0)
Wilamowski
Transport Dudek - Tesco
Mecz się nie odbył.

Teresin - Aktywni  2:1 (0:0)
Antczak (2) - Trojanowski
Chodaków - Chemitex  3:1 (1:0)
Celeda, Szewczyk, Majchrzak - Malinowski
Tesco - MFO  7:0 (3:0)
Dąbrowski (3), Plichta (2), Rybicki, Botorowicz
Transport Dudek - Teresin  
3:1 (0:1)
Skrzynecki (2), Bartosiewicz - Bargieł

Tabela

1.Fast Service 31 51-15

2.Chodaków 31 33-15

3.Transport Dudek 29 48-17

4.Mars 22 32-21

5.Tesco 19 39-21

6.Teresin 19 25-21

7.OBI 18 31-42

8.Hegor 16 20-22

9.Ark Pol 16 25-30

10.Chemitex 15 21-36

11.KM Aktywni 6 14-54

12.MFO 3 12-57
Najskuteczniejsi

18 - Kamil Stencel (Fast Service), Kamil 
Bartosiewicz (Dudek)

14 - Adrian Dąbrowski (Tesco)
12 - Patryk Malinowski (Chemitex), Przemysław 
Kubisz (Mars), Patryk Szewczyk (Chodaków)

10 - Mariusz Trakul (OBI), Maciej Sapiński (Ark Pol), 
Kamil Celeda (Chodaków), Tomasz Grzywacz (Dudek)

Sochaczewska Liga Futsalu

W tabeli bez  
niespodzianek

 Q W sobotę (2.02) sochaczewscy futsalowcy po raz szósty spotkali się  
w hali sportowej Gimnazjum nr 2. Tym razem na boisku doszło tylko  
do jednej niespodzianki, gdyż Aktywni wysoko pokonali Chemitex. 

Kamil Bartosiewicz tym razem strzelił tylko jednego gola
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* W minionym tygodniu od-

były się w chodakowskiej 
hali MOSiR aż cztery turnie-

je piłkarskie. Jako pierw-

si (28.01) zagrali piłkarze ze 
szkół podstawowych. 

Najlepszy team zmontowała 
chodakowska „siódemka”. Pod-
opieczni Włodzimierza Gerasi-
ka (Mateusz Kopka, Jacek Regul-
ski, Kamil Kacprzak, Krzysztof 
Kacprzak, Aleksandra Nowa-
kowska, Adrian Kozłowski) wy-
grali wszystkie mecze. Dodat-
kowo strzelili rywalom 21 goli, 
tracąc tylko jednego.

Kolejność turnieju

1.SP 7 I 12 21-1

2.KP Orkan I 7 15-4

3.SP 7 II 7 10-12

4.KP Orkan II 1 2-16

5.SP 7 III 1 3-18
Dzień później (29.01) na 

parkiet wyszli piłkarze ze szkół 
średnich. Najlepsza okazała się 
Praga, która zagrała w składzie: 
Sebastian Strzelczyk, Paweł 
Wątor, Michał Drużny, Mate-
usz Popiołek, Mateusz Trawiń-
ski, Mateusz Jażdżyk.

Wyniki turnieju
Mafia - Debeściaki   11:3 (4:2)
Praga - Chodaków   4:1 (1:1)
Gumisie - Debeściaki   11:2 (4:0)
Chodaków - Mafia   6:5 (2:4)
Praga - Gumisie   4:1 (3:0)
Chodaków - Debeściaki   9:3 (2:1)
Praga - Mafia    7:3 (4:0)
Gumisie - Chodaków   4:3 (2:1)
Praga - Debeściaki   7:2 (4:1)
Mafia - Gumisie   4:4 (3:1)

Kolejność turnieju

1.Praga 12 22-7

2.Gumisie 7 21-13

3.Chodaków 6 19-16

4.JWP Mafia 4 23-20

5.Debeściaki 0 10-38

Środa (30.01) należała w 
Chodakowie do gimnazjali-
stów. Na starcie stanęło 9 dru-
żyn. Pierwsza runda została ro-
zegrana systemem grupowym. 
Po nim zespoły walczyły już 
pucharowo. Najlepsze okazały 

się Cygańskie Gwiazdy, które 
zagrały w składzie: : Maciej Wi-
lamowski, Kamil Safulak, Da-
niel Basiński, Michał Kowal-
ski, Bartłomiej Tondera. Uwagę 
zwracają odległe miejsca dru-
żyn sochaczewskiego Orkana.

Wyniki
Półfinały

Cygańskie Gwiazdy - KP Orkan I 5:0
Gimnazjum nr 3 I - Seroki Team 3:2

mecz o III miejsce
Seroki Team - KP Orkan I   3:2

Finał
Cygańskie Gwiazdy - Gimnazjum nr 3 I        2:0

Kolejność turnieju
1.Cygańskie Gwiazdy
2.Gimnazjum nr 3 I
3.Seroki Team
4.KP Orkan I Sochaczew
5-6.Boryszew 98, Gimnazjum nr 3 II
7-8.KP Orkan II Sochaczew, FC Naleśniki
9.KP Orkan III Sochaczew

Podsumowaniem piłkar-
skiego tygodnia był turniej 
Open (1.02). Podobnie jak dzień 
wcześniej na starcie stanęło 9 
drużyn, które zagrały syste-
mem dwurundowym. W finale 
SBP Forever pokonał w rzutach 
karnych Chodaków. Zwycięzcy 
zagrali w składzie: Kamil Ton-
dera, Adrian Szewczyk, Mate-
usz Bryński, Paweł Kaniewski, 
Grzegorz Misiak, Maciej Wój-
cik, Emil Piątek.

Wyniki
Półfinały 

Chodaków - Inkognito   1:1 karne: 3-1
SBP Forever - Drink Team   2:1

mecz o III miejsce
Drink Team - Inkognito   3:2

Finał
SBP Forever - Chodaków   2:2 karne: 4-3

W Chodakowie futbol razy cztery

SBP Forever - zwycięzcy turnieju Open
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* Wszystko wskazuje na to, 

że najstarszy sochaczew-

ski klub przejdzie do histo-

rii. Na stronie sympatyków 
MKS-u ukazało się oświad-

czenie niniejszej treści. 

,,W ubiegłym tygodniu 
z braku środków na funk-
cjonowanie przestała istnieć 
drużyna seniorów MKS Or-
kan Sochaczew. Rozpadła się 
drużyna której kibicowali-
śmy od 23 lat, czyli praktycz-
nie od momentu powstania 
Miejskiego Klubu Sporto-
wego. Dla nas jako kibiców, 
którzy są z drużyną „na do-
bre i na złe”, jest to bolesny 
cios. 

Przestała istnieć druży-
na, której udokumentowa-
na historia sięga 1924 roku, a 
według niektórych starszych 
działaczy jeszcze wcześniej, 
bo aż od 1919. Właśnie pił-
karze byli pierwszą sekcją w 
późniejszym klubie sporto-
wym. Zmieniały się nazwy: 
OMTUR, TUR-Naprzód, 
Gwardia, Start, Start-Orkan, 
Orkan ale piłkarscy seniorzy 
zawsze byli aż do tego roku.

Po rundzie jesiennej sezonu 
2012/13 sytuacja młodej druży-
ny seniorów nie była zadawala-
jąca, ale już w przerwie zimowej 
Zarząd KP Orkan Sochaczew, 
który wspomógł swoimi za-
wodnikami MKS Orkan w run-
dzie jesiennej. poczynił starania 
i wzmocnił kadrę. Do składu 
dołączyło kilku doświadczo-
nych piłkarzy. Wszystko to po-
zwalało myśleć realnie o utrzy-
maniu się w Warszawskiej Lidze 
Okręgowej. Aż do tego, naszym 
zdaniem tragicznego tygodnia, 
w którym rozeszła się informa-
cja o likwidacji seniorów MKS 
Orkan.

Mimo tych złych informa-
cji nie załamujemy rąk i dalej ro-
bimy swoje. Dalej będziemy się 
udzielać w Klubie Piłkarskim 
Orkan Sochaczew, w którym 
występują drużyny młodzieżo-
we i dalej będziemy współpraco-
wać ze wszystkimi działaczami, 
rodzicami oraz kibicami, któ-
rym zależy, aby w Sochaczewie 
istniał klub o nazwie Orkan."

Sekcja Sympatyków 
Stowarzyszeń Piłki Nożnej:  

MKS Orkan, 
Oldboy Orkan, KP Orkan

W piątek (1.02) odbył się 
w hali Gimnazjum nr 2 spa-
ring Unii Boryszew (rocz-
nik 2004) z warszawską 
Gwardią. Po golach Bartka 
Rybaka i Maksa Awtucha 
,,unici" prowadzili. Goście 
wraz z upływem czasu mie-
li coraz więcej do powiedze-
nia i ostatecznie wygrali.

Unia Boryszew 2004 - Gwar-
dia Warszawa  2:4
gole: Rybak, Awtuch
skład: Daniel Morawski, Hubert Radzio, Patryk 
Rygacki, Damian Rogowski, Piotr Wolski, Piotr 
Paciorkowski, Bartłomiej Rybak, Marcel 
Wojciechowski, Maksymilian Awtuch, Kacper 
Jasiński, Damian Pisarek, Radosław Ziętek, 
Bartłomiej Owczarzak, Sebastian Lewandowski, 
Antoni Andrusiewicz, Oliwier Szczerbik Marcel 
Barcewicz, Jakub Kowalczyk

Sparing Unii
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Jak się dowiadujemy z raportu 
firmy Colliers International „Nowe 
szlaki na handlowej mapie Polski”, 
Sochaczew pośród miast w przedzia-

le 30-100 tys. mieszkańców, zalicza 
się do tych z największym potencja-

łem handlowym. Raport uwzględ-

nia obecną i planowaną w najbliż-

szym czasie powierzchnię obiektów 
handlowych oraz inne wskaźniki, 
jak choćby siłę nabywczą ludności. 
To dlatego tak się te hipermarkety 
do nas pchają, bo jak siła nabywcza 
marna, to wszyscy polecą do marke-

tu. Tam podobno taniej.

Jakie nas dopadło szczęście! Od 
17 stycznia wniosek o paszport mo-

żemy składać w każdym dowolnym 
wydziale paszportowym w całym 
kraju i to bez względu na miejsce za-

meldowania. Możemy. Tylko po co, 
skoro my, w Sochaczewie, najbliżej 
mamy w Ożarowie Mazowieckim. 
Przecież nikt nie poleci do Poznania, 

Wtorek,  
29 stycznia

O Poseł PSL Stanisław Żeli-
chowski wyznał w mediach, że jeź-
dzi miesięcznie po 6-7 tys. kilome-
trów po kraju i nie słyszał, aby ktoś 
miał jakieś problemy ze związkami 
partnerskimi. Ale on jako ludowiec 
zwiedza głównie tereny wiejskie, a 
tam ludzie żyją na ogół w partner-
skiej symbiozie, również ze swoim 
dobytkiem.

O Aktor Robert Więckiewicz 
ma w tym sezonie ciekawą serię ról. 
Prosto z planu filmu „Wałęsa”, gdzie 
wcielił się w rolę przywódcy „Soli-
darności”, pojechał, by zagrać inne-
go przywódcę, Adolfa Hitlera w fil-
mie Machulskiego „Ambassada”. 
Teraz, dla oczyszczenia, przydałaby 
się rola Dalajlamy.

Środa,  
30 stycznia

O Słabo z finansami publicznej 
telewizji, skoro jej kierownictwo 
posuwa się do sprzedawania na au-
kcji ról w swoich serialach. I tak 
właśnie niejaki Edward Miszczak, 
dyrektor programowy w TVN, 
wylicytował aktorski udział w se-
rialu telewizyjnym Dwójki „Czas 
honoru”. Jeśli TVP to upowszech-
ni, to nie ona będzie musiała płacić 
aktorom, a aktorzy jej.  Na doda-
tek zupełnie bez obniżania pozio-
mu produkcji.

O Coraz więcej się mówi o zapla-
nowanej na 23 lutego w gdańskiej 
Ergo Arenie naparzance między En-
drju Gołotą i Przemysławem Saletą. 
Obaj panowie mają po 45 lat, a więc, 
łącznie z sędzią, między linami bę-
dzie ich ponad setka. Mimo że walka 
nie będzie miała żadnego sportowe-
go znaczenia, Gołota ma podobno 
dostać minimum milion złotych, a 
Saleta pół miliona. Za takie pienią-
dze to oni jeszcze za dwadzieścia lat 
wyjdą się naparzać... laskami.

Czwartek, 31 stycznia
O  Córka Mostowiaków z „M jak 

miłość”, Joanna Koroniewska, zosta-
ła nową twarzą lodów Koral. Wyglą-
da na to, że w najbliższych odcin-
kach chłodem powieje w rodzinie 
Mostowiaków.

O  W Teatrze Polskim w Pozna-
niu odbyła się oryginalna premie-
ra „Balladyny”. Akcja toczy się w 
ośrodku badawczym, gdzie młodzi 
naukowcy (Alina, Balladyna i Filon) 
modyfikują genetycznie nasiona ro-
ślin uprawnych. Potem siostry po-
szły w zawody, która więcej złapie do 
koszyka ruchliwych GMO.

Piątek, 1 lutego
O Na genialny pomysł popra-

wienia budżetu wpadła nasza kolej. 
Oryginalnym przykładem niech bę-
dzie otwarcie w tym roku nowej li-
nii kolejowej łączącej centrum War-
szawy z lotniskiem Chopina. Pomysł 
polega na tym, że pasażerowie naj-
pierw kupują w kiosku bilet na prze-
jazd za 4,40 zł, a następnie, nie ma-
jąc go jak skasować z powodu braku 
w wagonach kasowników, zmuszeni 
są zapłacić za jazdę na gapę mandat 
w wysokości kilkudziesięciu złotych. 
Być może jest to wskazówka dla in-
nych tras kolejowych, które, powiela-
jąc ten patent,  wreszcie zaczną przy-
nosić zyski.

Sobota, 2 lutego
O W Warszawie odbył się finał 

Konkursu Miss Polonia. Wygrała go 
warszawianka Paulina Krupińska. 
Pierwszą wicemiss została tancerka 
z Siedlec, a drugą studentka z Rado-
mia. Nie było żadnego jury, tylko lu-
dzie głosowali SMSami. Warszawa 
ma 1,7 mln mieszkańców, Radom 
- 220 tys., a Siedlce ponad 77 tysię-
cy. Panna z Sochaczewa nie miała-
by więc szans, chyba że wystawili-
byśmy wspólną Miss z ościennymi 
miastami. Sochaczewiankę studiu-
jącą na Sorbonie w Łowiczu i siedzą-
cą na kasie Tesco w Skierniewicach a 
potem leżącą z chłopakiem w Żyrar-
dowie. 
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Jakub Wojewoda - historyk, radny miejski, twórca Muzealnej   
                                 Grupy Rekonstrukcji Historycznej

- Nie wiemy czy był to Mateusz Kuśnierewicz,  
czy Mariusz Czerkawski, a może obaj.

- Andrzejów jest Duranowski, ale cenimy autora 
tekstu za delikatność.

„Echo Powiatu” nr 4 (745)

,,Ziemia Sochaczewska" nr 4 (1117)

Dawniej młodzież męska 
wiele by dała, aby nie pójść 
w kamasze, zwłaszcza że one, 
jak pisałem tydzień temu, zro-

bione były z kierzu przema-

lowanego na skórę. Tak więc 
dawniej młodzieńcom skóra 
cierpła na samą myśl o tych 
kamaszach i niektórzy, aby 

ich nie wkładać, posuwali się, pardon, nawet do 
udawania wariata. Co i tak nie przynosiło spo-

dziewanego rezultatu, bo przecież tylko wariat 
dobrowolnie chciałby iść do wojska. Zatem ci, 
którzy tego nie chcieli, wariatami być nie mogli. 
Rozumiało to dowództwo, przyjmując do służby 
wszystkich, jak leciało.

Minęły lata, sytuacja się zmieniła i teraz coraz 
więcej wariatów udaje normalnych, aby do tego 
wojska się dostać. Zaś na naszych Bielicach to na-
wet kadrowemu koperty podsuwali, aby znalazł 
dla nich wolną pryczę. A człowiek, no cóż, widząc 
jak młodzi garną się do zaszczytnej służby w obro-
nie ojczyzny nie potrafił odmówić. No a przecież 
jakieś koszty manipulacyjne musiały być. Trzeba 
było przecież manipulować etatami i kontrakta-
mi, żeby się wszystko zgadzało.

Teraz mówią na niego „podejrzany”, a przecież 
on tylko ludziom pracę dawał, co w dobie kryzysu 
jest rzadkością. „Podejrzany”, bo raz go ktoś po-
dejrzał i całą dobroczynną działalność diabli wzię-
li. A mówi się, że gdzie diabeł nie może, tam babę 

pośle, więc niewykluczone, że sypnęła jakaś za-
wistna, od której chłop chciał do woja uciec.

Zastanówmy się też, jak pozytywną cała ta hi-
storia wystawia opinię naszej jednostce na Bieli-
cach. Ludzie z narażeniem się prokuratorowi pra-
gnęli się do niej dostać.. i teraz mają być ukarani 
za swoje marzenia? A przecież mówi się, że trzeba 
pomagać, aby się one spełniały. 

Niestety, system spełniania marzeń ma jesz-
cze u nas spore luki. Na przykład nie mogły z nie-
go skorzystać osoby niezamożne, a jeśli nawet, to 
za niewiele nie miały szansy otrzymać tej wyśnio-
nej funkcji i musiały godzić się na zajęcie nielicują-
ce z ich marzeniami i oczekiwaniami, co ostatecz-
nie prowadzić mogło do frustracji żołnierza i jego 
przygnębienia. A wiadomo przecież, że smutna 
armia to armia nieskuteczna, bo brak jej wigoru.

Aby tego uniknąć można by więc rozwinąć 
sieć kredytów na pójście do wojska. Albo pomocy 
w pisaniu wniosków o środki unijne na takie sta-
rania. A radość życia to dla żołnierzy podstawowa 
sprawa, dlatego trochę szkoda, że dzisiaj już takiej 
historii w wojsku nie usłyszysz: 

Rozmawia dwóch rekrutów i jeden proponuje:
 - Chodź, zrobimy sobie jaja z tego pułkownika.
 - Spadaj!
 - No chodź, będzie fajnie.
 - Spadaj, już raz namówiłeś mnie na robienie 

jaj z dziekana...
Sławomir Burzyński

slawomirburzynski@spoko.pl 

MAŁE PIWO

Do woja marsz ,  do woja!bo czas oczekiwania do 30 dni, a po-

tem trzeba jeszcze bumagę odebrać. I 
pomyśleć, że kiedyś paszport można 
było wyrobić w Sochaczewie. I komu 
to przeszkadzało?

Policja otrzymała zgłoszenie, że 
nieznany sprawca ukradł około 500 
litrów oleju napędowego z ciężarów-

ki w Andrzejowie Duranowskim. Ale 
ile się z tego zasysając wachę nały-

kał, to jego i nikt mu już nie odbierze.
Krajan


